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AVRUPA  
NEFES ALDI
İtalya, Fransa, Almanya ve İspanya’dan korona 
salgınına ilişkin iyi haberler geliyor. Avrupa’nın 
virüs salgınından en çok etkilenen ülkelerindeki 

yeni vaka sayılarında düşüş eğilimi var. 

 KORONA nedeniyle kıyameti yaşayan İtalya’da teh-
like geçmedi ama vaka sayısındaki günlük artış 
17 Mart’tan bu yana en düşük seviyeye geriledi.

AVRUPA’DA şu an en kritik durumda olan ülke 
Fransa. Ölüm sayıları artmaya devam ediyor ancak 
önlemler sayesinde virisün bulaşma hızı düşürüldü. 

SIMGESEL ÖNEMI VAR

ALMANYA’NIN önemli bilim kurumlarından Ro-
bert Koch Enstitüsü Başkanı Wieler virüsün ya-
yılma hızında yavaşlama gözlediklerini açıkladı. 

İSPANYA salgında 13 bine yakın insanını kaybetti. An-
cak alınan önlemler neticesinde yeni gelen vaka ve 
ölüm sayıları en kötünün atlatıldığını gösteriyor. 7’de 

ÇIN’DE 
PARKLARA 

HÜCUM

KORONAVİRÜS salgınını kontrol altına aldığınnı duyuran 
Çin’de önlemler gevşedi, insanlar sokaklara çıktı. Me-
sire yerlerine, parklara hücum eden Çinlilerin tedbirli 
davrandıkları ve maskeleri çıkarmadıkları gözlendi. 

KORONA salgınının 
kasıp kavurduğu 
Avrupa, aldığı sıkı 
tedbirleri ne zaman 
kaldıracağını ve ted-
birler kalktıktan son-
raki yaşam biçimini 
tartışıyor. Yetkililer 
hazırladıkları rapor-
larla yeni bir dalgaya 
karşı yapılacak ha-
zırlıklar üzerinde de 
duruyor. 

TEKRAR 
BAŞLAR MI?

GÜNLER önce İstanbul Belediye Başkanı 
Ekrem İmamoğlu’nun gündeme getirdiği 
Atatürk Havalimanı’na hastane önerisi ha-
yata geçiyor. Kabine toplantısından sonra 
konuşan Cumhurbaşkanı Erdoğan salgın 
hastanelerinin Yeşilköy’de ve Sancakte-
pe’de kurulacağını söyledi. 4’te

ISTANBUL’A  
IKI YENI SALGIN 

HASTANESI

EKREM IMAMOĞLU GÜNLER ÖNCE ÖNERMIŞTI

Biri Atatürk Havalimanı’na, İstanbul’da 
45 gün içinde iki yeni hastane kurulacak. 
Açıklamayı Cumhurbaşkanı Erdoğan yaptı.

ERDOĞAN’DAN  
FATIH PORTAKAL’A 

SUÇ DUYURUSU

CUMHURİYET Halk Partisi Genel Başkanı 
Kemal Kılıçdaroğlu “Siz olsaydınız krizi 
nasıl yönetirdiniz?” sorusunu yanıtladı. 
Kılıçdaroğlu “Ortak aklı işletirdik, merke-
zi hükümetle yerel yönetimlerin birlikte 
çalışmasnı sağlar mücadeleyi topyekün 
yürütürdük, toplumun bütün kesimlerini 
mücadeyele ortak ederdik” dedi. 4’te

GELECEK Partisi Genel Başkanı Ahmet Davu-
toğlu belediyelere getirilen yardım yasağını 
eleştirdi, “Böyle bir dönemde yardım ede-
nin önü kesilmez, Sakarya depreminde bize 
kimse dur demedi, deselerdi dururmuyduk” 
diye konuştu. Davutoğlu, bütçenin revize 
edilmesini, köprü ve otoyollara ödenecek 
garantilerin ertelenmesini istedi. 4’te

BİZ OLSAYDIK ORTAK 
AKLI İŞLETİRDİK

YARDIMIN ÖNÜ 
KESİLMEMELİ

RÜŞTÜ REÇBER 
İYİLEŞTİ
BİR dönem 

Fenerbahçe 
ve Beşiktaş’ın 
da kalesini de 
koruyan Milli kaleci 
Rüştü Reçber’den iyi 
haber geldi... Geçtiği-
miz günlerde koronavi-
rüsü testi pozitif çıkan 
Rüştü Reçber tedavi 
gördüğü hastaneden 
taburcu edildi. Spor’da

İSPANYA’DA koronavirüsten 
hayatını kaybeden ilk dok-
torun basketbolcu kızı has-
tanelerdeki hazırlıksızlık 
nedeniyle babasına zama-
nında teşhis konulamadığı-
nı bu nedenle tedavide geç 
kalındığını iddia etti. 

HABERTÜRK’E canlı yayında 
bir uzmanın yaptığı açık-
lamadan dolayı ceza veren 
RTÜK TRT’ye sessiz. TRT’de 
bir uzman vaka sayılarına 
ilişkin tıpkı Habertürk’teki 
gibi açıklananın çok üzerinde 
tahminde bulunmuştu. 2’de

İNÖNÜ Üniversitesi koronavirüs hastala-
rını plazma yöntemiyle tedavi etmeye 
başladı. Ancak korona pozitif olan hasta-
ların yakınları donör bulmak için sosyal 
medyada neredeyse yalvarıyor. Tedavi 
için iyileşmiş hastaların donör olması ge-
rekiyor. Peki Sağlık Bakanlığı’nın iyileş-
tiğini açıkladığı 1326 hasta nerede? 3’te

ZAMANINDA 
MÜDAHALE 
EDİLSEYDİ...

TRT’YE CEZA 
VERİLEBİLECEK Mİ?

30 BINI AŞTI
TÜRKİYE günlük testte 20 

bin, toplam vaka da 30 
bin sınırını aştı. Korona-
virüsten kaybedilen hasta 
sayısı ise son 24 saatte 75, 
toplamda 649’a yükseldi. 
Türkiye şu ana kadar 202 
bin 845 test yaptı. 3’te

HER 
ÜLKEDE 

AYNI 
ŞİKÂYET

HASTA 
YAKINLARI 

DONÖR 
ARIYOR

MURAT AYDIN 
yazdı  6’da

DOÇ. DR.  
IBRAHIM TURHAN  
yazdı  10’da

MEHMET ŞANDIR 
yazdı  3’te

NIHAT SIRDAR 
yazdı  5’te

KORONA 
SALGINI
GÜNLERINDE 
AF

FARKLI 
BIR ORTAM 
BEKLIYOR 
BIZI

AF 
HAFTASINDA 
ÖZELEŞTIRI 
FIRSATI

DÜNYA 
YANSA 
YIKILSA 
DEĞIŞMIYOR

BORIS JOHNSON YOĞUN BAKIMDA 8

Cumhurbaşkanı Erdoğan, sosyal medyada salgın 
döneminde hükümetin icraatlarına yönelik yaptığı 
eleştiriler nedeniyle Fatih Portakal için ‘sosyal med-
yada yalan ve halkı manipüle etmeye yönelik ifade-
ler paylaştığı’ iddiasıyla suç duyurusunda bulundu.
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Bağcılar Kaymakam-
lığı, İlçe Hıfzıssıhha 
Kurulu tarafından 
yapılan değerlendirme 
sonucuna göre Bağcı-
lar'da 4 binada karan-
tina tedbirinin uygu-
lanacağını duyurdu 
Bağcılar Kaymakamlı-
ğından yapılan açıkla-
mada, 4 Nisan'da top-
lanan İlçe Hıfzıssıhha 
Kurulu tarafından 
yapılan değerlendirme 
paylaşılarak, şunlar 

kaydedildi:
"İlçemiz Merkez, 

Çınar, Kirazlı ve Kazım 
Karabekir Mahalle-
lerindeki 4 binada 
ikamet eden vatan-
daşlarımıza yapılan 
Kovid-19 testlerinin 
pozitif çıkması nede-
niyle, bu binalarda 
Umumi Hıfzıssıhha 
Kanunu hükümleri 
uyarınca karantina 
tedbiri uygulanmasına 
karar verilmiştir."

Koronavirüsü salgınına 
karşı dayanışma ve birlikte-
lik çağrıları yapılırken Tür-
kiye’de özel hastaneler tar-
tışma konusu olmaya devam 
ediyor. Pandemi hastanesi 
ilan edilen özel hastaneler 
koronavirüs hastalarından 
ücret almamak bir yana, bir 
de yüksek faturalar talep 
etmeye devam ediyor. 

Sağlık Bakanı Fahrettin 
Koca’nın hemen hemen her 
bilgilendirme toplantısında 
diye getirdiği ‘Kamu ya da 
özel hiçbir sağlık kuruluşu 
ücret talep etmeyecek” açık-
lamasına rağmen bu hasta-
nelerde tedavi gören hastala-
rın şikâyetleri her geçen gün 
artıyor. 

SGK’nın Sağlık Uygulama 
Tebliği’nde yaptığı değişiklik 
ile bu sorunun önüne geçil-
mesi planlanıyordu ancak 
beklendiği gibi olmadı. 

ÜCRET İKİ KATINA 
ÇIKTI

SUT’ta 4 Nisan’da yapılan 
değişiklikle yoğun bakım 

tedavisinde sadece pandemi 
süresince pandemi olgu-
larına yönelik tedavilerde 
Türkiye Halk Sağlığı Kurumu 
tarafından temin edilen anti-
serumlar ile ilaçların paren-
teral formları için SGK’nın 
hastanelere ödeyeceği ücret 
iki katına çıkarıldı.

Ancak koronavirüs tanısı 
konulmuş hastaların yoğun 
bakımdan önce veya sonra 
serviste yatış süresi boyunca 
yapılacak her türlü işlem için 
ilave ücret alınmamasına 
dair bir düzenleme yapılma-
dı.

GÜNLÜK 4 BİN LİRA
Bu soruna dair en son şika-

yet İstanbul’dan geldi. Koro-
navirüs testi pozitif çıkan bir 
hastaya Beşiktaş’ta gittiği bir 
özel hastanede yatış verildi. 
İyileşip taburcu olduğunda 
kendisine yaklaşık 60 bin 
liralık bir fatura çıkacağını 
öğrenen hasta tedavi süre-
cini yarıda bırakıp başka bir 
hastaneye sevk almak zorun-
da kaldı.

İsmini vermek istemeyen 
hastanın yakını kendilerin-
den günlük 4 bin lira isten-
diğini söyledi. En az 12 gün 
sürecek tedavi için yaklaşık 
60 bin lira istendiğini belirt-
ti.

ŞİKAYET DOLU
Özellikle sosyal medyada 

vatandaşlar mağduriyetlerini 
dile getiriyor. Özel bir hasta-
nede 10 gün tedavi gördük-
ten sonra taburcu olan hasta-
dan 37 bin 800 lira istendiği, 
ödemeye itiraz ettiği zaman 
da kurum tarafından gerekli 
işlemlerin yapılacağı şeklin-
de tehdit edildiklerini ileti-
yorlar.

PEŞİN İSTENİYOR
Yine İstanbul’da babasına 

koronavirüs tanısı konuldu-
ğunu söyleyen Aram Ararat 
isimli bir twitter kullanıcısı 
devlet hastanelerinde yer 
bulamadığını, gittiği özel 
hastanede de kendilerinde 
4 gece için 8 bin lira peşin 
ücret istendiğini söyledi.

ÖZEL HASTANELER 
KORONAYA PARA 
ALMAYA DEVAM 

EDIYOR

Donanımlı özel hastaneler pandemi hastanesi ilan edildi. SGK’da 
yapılan değişiklikle katkı payı iki katına çıkarıldı. Ancak özel 

hastaneler tedavi gören hastalardan hâlâ para istemeye devam ediyor.

TRT Haber canlı yayınına 
katılan Dr. Özen Türkiye’deki 
vaka sayısının 900 bin oldu-
ğunu iddia etti. Buna benzer 
bir iddia Habertürk’te dile 
getirilmiş, kanala RTÜK tara-
fından ceza kesilmişti.

Türkiye’de Pazar günü iti-
bariyle Sağlık Bakanlığı tara-
fından açıklanan koronavirüs 
vakası sayısı 27 bin 69 olarak 
açıklanmıştı. TRT Haber’in 
canlı yayınına katılan Enfek-
siyon Hastalıkları uzmanı Dr. 
Meltem Özen’in Türkiye’deki 
vaka sayıları hakkındaki söz-
leri gündeme oturdu.

Bakan Koca’nın açıkladığı 
vaka sayıları üzerinden yola 
çıkan Dr. Özer, bir matematik 
hesabı yaparak, “Şu an Tür-
kiye’deki vaka sayısı 600 ila 
900 bin” ifadesini kullandı. 
Dr. Özer’in açıklamaları özet-
le şöyle:

“Yani bizim şu anda test 
yaptığımız vakalar, vakala-
rın yüzde 15 ile yüzde 20'si. 
O zaman biz 23 bin vakamız 
var diyorsak, tıbben de bak-
tığımız zaman her bir teşhis 
vakaya karşın toplumda tes-
pit etmediğin 10 vaka var-
dır. Bizim vaka sayımız 23 
binse ortalamada o zaman 
bunu 10'la çarpacağız yani 
230 bin vakamız var. Ama 
biz diyoruz ki şu ana kadar 
vakaların yüzde 20 ile 25'ini 
test ettik. Bilemediniz yüzde 
30'u olsun. O zaman biz 230 
bin vaka sayısı en az 3 ya da 

4'le çarpacağız. Türkiye'nin 
vaka sayısı 600 ila 900 bin… 
Bu kadar vakamız var bizim 
aslında...”

ALTAYLI’DAN TEPKİ
Dr. Özer’in kullandığı bu 

ifadelerden sonra Fatih Altay-
lı da köşesinden RTÜK’e ses-
lendi. Habertürk kanalına ve-
rilen cezayı hatırlatan Altaylı 
şu ifadeleri kullandı: “Dr. 
Özen’in verdiği sayılara ben 
de katılıyorum. TRT Haber’de 
dile getirilen bu iddiayı Teke 
Tek’teki konuklarıma da 
sordum. Onlar da “Mümkün. 
Muhtemeldir” dediler.  Dile 
getiren ise Sağlık Bakanı’nın 
üniversitesinin tıp fakültesin-
de görev yapan bir öğretim 
üyesiydi.

‘CEZA VERİN BAKALIM’
“Bu yayın üzerine RTÜK 

Habertürk’e “Hiç bir otorite 
tarafından teyit edilmemiş 
bilgilerin gerçeklik ve doğru-
luk ilkelerine aykırı bir şekil-
de izleyiciye aktarılması” diye 
Anayasa Mahkemesi’nin ka-
rarlarına da aykırı bir şekilde 
ifade özgürlüğü ile bağdaşma-
yan ceza verdi. Şimdi RTÜK 
Başkanı Ebubekir Şahin’e ve 
bu ceza için parmaklarını kal-
dıran üyelerine soruyorum. 
“Hadi bakalım TRT’ye de ceza 
verin verebilirseniz. Yoksa bu 
sayıları doğrulayan bir otorite 
var da bizim bu haberimiz 
yok”

RTÜK TRT HABER’E CEZA VERECEK Mİ?

TRT’DE ‘900 BİN
VAKA VAR’ İDDİASI 

İstanbul Avcılar’da rahatsız-
lanan çocuklarını hastaneye 
götürmek için metrobüse bin-
mek isteyen iki anne 20 yaş 
altına getirilen sokağa çıkma 
yasağı nedeniyle durağa alın-
madı. Hasta çocuklar ve an-
neleri çağırılan ambulansla 
hastaneye götürüldü. 

Sara hastası olduğunu söy-
lediği çocuğunu hastaneye 
götürmek isteyen Serpil Akpı-
nar, gelen son yasaklar nede-

niyle toplu taşımayı kullana-
madı. Görevliler Akpınar için 
112 ve 155’i arayarak yardım 
isterken bu kez Suriyeli bir 
kadın 9 yaşındaki çocuğuyla 
birlikte durağa geldi. Çocu-
ğunun hasta olduğunu ve 20 
günde bir kanının sulandı-
rılması gerektiğini söyledi. 
Akpınar ve Suriyeli kadın, 
görevliler tarafından çağırı-
lan ambulanslarla hastaneye 
götürüldü.  

Yasak geldi, sara hastası
çocuğuyla otobüse binemedi

Cumhurbaşkanlığı Diji-
tal Dönüşüm Ofisi, koro-
navirüsün tüm dünyada-
ki seyrinin ayrıntılarıyla 
takip edilebileceği bir 
siteyi yayına açtı. https://
corona.cbddo.gov.tr/ ad-
resinden ulaşılabilecek 
sitede dünya genelinde-
ki vaka, ölü ve iyileşen 
hasta sayıların yanı sıra 
ülkelerin de birbirleriyle 
karşılaştırmaları da yer 
alıyor. 

HIZLA RAKAM 
ARTIYOR

Sitede, Pazar günü ak-
şam açıklanan rakamlara 

göre tüm dünyada ilk 100 
vaka sonrası koronavirüs 
enfekte kişi sayısı artışın-
da Türkiye en önde yer 
alıyor. 100. Tanı sonrası 
tanı / gün grafiğinde ise 
Türkiye’nin virüsün en 
çok etkilediği ABD, İtalya, 

İngiltere, İspanya ve İran 
gibi ülkelere göre enfekte 
hasta yasısında daha hızlı 
tırmandığı görülüyor. 18. 
Gün itibariyle rakamın kı-
yaslandığı grafikte İspan-
ya ve ABD Türkiye’den 
daha sonra geliyor.

CUMHURBAŞKANLIĞI’NDAN
KORONA VERİLERİ SİTESİ

İSTANBUL’DA 4 BİNA
KARANTİNAYA ALINDI

MHP İstanbul Milletvekili Feti Yıldız, ko-
ronavirüs şüphesi nedeniyle hastaneye 
kaldırıldığını açıkladı. Milliyetçi Hareket 
Partisi (MHP) İstanbul Milletvekili Feti Yıl-
dız, Twitter hesabından yaptığı açıklamada, 
koronavirüs nedeniyle hastaneye kaldırıldığı 
açıklayıp, "COVID-19 virüsü sebebiyle hasta-
neye yatırılıyorum. Dualarınızı esirgemeyin. 
Allaha emanet olun" ifadelerine yer verdi.

MHP’li Feti Yıldız 
koronadan hastanede
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MEHMET
ŞANDIR

BENCE

Bu hafta AF konusu tartışılacak. 
TBMM’inde görüşülecek AF yasası 

ile yüzbine yakın insan cezaevlerinden 
salıverilecek; bir anlamda affedilecek. 
Affetmek (eskilerin tabiri ile) bir atıfet-
tir, yani lütuf/ihsan/bağış ve karşılıksız 
sevgidir. Milletçe acıların yaşandığı bir 
zamanda kendi acımızı unutarak baş-
kalarının acısını dindirmek; çok yüce bir 
duygudur. Af yasasını tanzim ederken/
tartışırken/takdim ederken özen göste-
rilmeli, toplumu bu yüce duygunun ortak 
paydasında bir araya getirmeliyiz. Ko-
ronavirüs salgınına karşı verilen müca-
delede bu dayanışmaya çok ihtiyacımız 
bulunmaktadır. Bu nedenle AF yasası 
ortak mutabakatla çıkarılmalı toplumu 
kamplaştırmamalı, sıkıntılı günlerden 
geçerken bir güzellik yaşanmalı özellikle 
siyasette ve toplumsal psikolojide bir 
uzlaşma iklimi yaratılmalı. 

 Bu arada bir güzellik daha yapmalı-
yız;

Malumlarınız olduğu üzere çok teh-
likeli bir düşmana karşı milletçe hatta 
tüm insanlık olarak hayatın her alanını 
kapsayan bir mücadele veriyoruz. Koro-
navirüs denilen bu öldürücü parazitin 

oluşturduğu salgın hastalıkla boğuşuyo-
ruz. Mücadele şartları gittikçe ağırlaşı-
yor; kayıplar katlanarak artıyor; sosyal ve 
ekonomik hayat durma noktasına geldi.

 Anlaşılıyor ki hep birlikte bir bedel 
ödeyeceğiz. 

Ancak bu mücadelenin en ağır yükünü 
başta doktorlar ve hemşireler olmak 
üzere tüm sağlık çalışanlarımız çekiyor. 
Çok sayıda sağlık görevlisi bu virüsü 
kapmış ve azımsanmayacak sayıda 
insanımız da hayatını kaybetmiş bulun-
maktadır. Onlara bir can borcumuz var, 
toplum olarak gönül borcumuz var; özür 
borcumuz var. 

ÖNERIM, Koronavirüs’le mücadele 
sırasında Başta Cemil Taşçıoğlu ve Fe-
riha Öz hocalarımız olmak üzere hayatını 
kaybeden bu adsız kahramanlara ŞEHIT 
payesi verelim.

Vatan, Millet, Devlet gibi temel varlık-
larımızı ve bayrak, özgürlük, milli birlik, 
milli irade gibi değerlerimizi savunmak 
için hayatlarını feda eden insanlarımıza 
nasıl ŞEHIT diyorsak insan varlığımızı 
ve devlet düzenimizi tehdit eden bu 
salgına karşı mücadele ederken hayatını 
kaybeden insanlarımıza da ŞEHIT demek 

bizlerin bir gönül borcudur. 
Bu bir kanun meselesidir. Bu hafta, 

bunu bir toplumsal talebe bir toplumsal 
çığlığa dönüştürmeliyiz, kanun yapıcılar 
böyle bir kanunu çıkarmaya mecbur 
kalmalılar.

AF haftasında böyle bir kanun çık-
masını başarabilirsek sağlık çalışanla-
rımıza karşı teşekkür/şükran/alkışın ve 
rahmet dilemenin ötesinde görevimizi de 
yapmış oluruz diye düşünüyorum.

Adına “infaz yasasında düzenleme” 
denilse de sonuçta ilgililerin ifadesi-
ne göre 90 bin kişinin cezaevlerinden 
salıverileceği bir AF olayını yeniden 
yaşayacağız.

Kasıtlı ve taksirli suçlar, adli para 
cezası hapis cezasına çevrilenlerle Icra 
ve Iflas kanunu gereği hapis olanların 
kapalı cezaevlerinden açık ceza evlerine 
geçmelerine ve oradan da salıverilme-
lerini sağlayan bir hukuk düzenlemesi 
yapılıyor. Yani bir anlamda kader 
mahkûmları AF ediliyor.

Terör suçları başlığı altında tanımla-
nan büyük bir kesim ile kasten öldürme 
suçları, cinsel dokunulmazlığa karşı 
işlenen suçlar ve uyuşturucu veya uya-

rıcı madde imal ve ticareti suçları AF’ın 
dışında tutuluyor.

Kısaca özetlediğim şekliyle Meclis 
Adalet Komisyonunda kabul edilen bu 
kanun teklifi Genel Kurulda ve sonrasın-
da nasıl bir şekil alacağını göreceğiz ve 
üzerinde daha çok tartışacağız.

BENCE
Bugün, 115 bin kapasiteli cezaevle-

rinde 293 bin 620 hükümlü ve tutuklu 
bulunuyor. 

Maksadımız cezaevlerindeki yoğun-
luğu azaltmak değilse AF yasası ile bir 
toplumsal barış fırsatını kaçırmamalıyız.

Suç bireysel bir olgu olsa da oluşma-
sında toplumsal sorumluluğumuz yad-
sınamaz. Kültür ve inanç değerlerinden 
doğru bir şekilde ve yeterince beslene-
meyen toplum, çok uzun yıllar, sefaletle 
safahatın birlikte yaşandığı bir ortamda, 
fırsat ve gelir eşitsizliği/adaletsizliği 
içinde ve %70’i yoksulluk sınırı altında 
bir gelirle geçinmek mecburiyetinde 
bırakılmışsa böyle bir vasattan suç ve 
suçlu üremesi çok doğal bir sonuçtur. 

Bu sonuç bireysel olmaktan daha çok 
toplumsaldır.

19 Aralık 2000 tarihinde çıkan AF 
yasası ile cezaevlerindeki sayı 40.000 
kişiye düşmüştü, bugün bu sayı 7,3 
kat arttı. Yirmi yılda ülke nüfusu yak-
laşık 0.25 oranında artmasına rağmen 
cezaevlerindeki artış 7,5 kat olmuş. Bu 
da gösteriyor ki toplum ve devlet olarak 
bazı şeyleri eksik ve yanlış yapıyoruz; 
bunu artık kabul edelim.

Koronavirüs gibi çok tehlikeli bir 
felaketle boğuştuğumuz ve acıyı ortak-
laştırdığımız şu günlerde, AF kanunu 
kapsamını, istisnaları azaltarak mümkün 
olduğunca genişletmenin, böylece sevinci 
de genelleştirmenin çok büyük toplumsal 
yararı olacağını düşünmekteyim. 

AF bir atifettir. Atifet, lütuf ve karşı-
lıksız sevmekse bunu insanımıza çok 
görmemeliyiz.

Acı, hüzün, feragat, fedakarlık, affet-
mek, diyargamlık gibi insani duyarlılık-
lar ikliminde belki sertleşmiş gönülleri-
miz yumuşar ve bir toplumsal özeleştiri 
yapmak fırsatı yakalarız. 

Özellikle ve öncelikle siyasetçilerimizin 
buna çok ihtiyacı olduğu kanaatindeyim.

“Biz nerde yanlış yaptık” şarkısını 
söylemenin şimdi tam zamanı...

AF HAFTASINDA ÖZELEŞTIRI FIRSATI

KORONAVİRÜS GÜNLÜK BİLANÇOSU AÇIKLANDI:

SAĞLIK Bakanlığı, son 24 
saatte 3 bin 148 kişiye Ko-
vid-19 tanısı konulduğunu, 
75 kişinin hayatını kaybetti-
ğini, toplam vakanın 30 bin 
217’ye, can kaybının 649’a 
yükseldiğini bildirdi. Ba-
kanlığın internet sitesinde 
yer alan “Türkiye Günlük 
Koronavirüs Tablosu”nun 
güncel verilerini, Sağlık Ba-
kanı Fahrettin Koca da Twit-
ter hesabından paylaştı.

Tabloya göre, toplam test 
sayısı 202 bin 845, toplam 
vaka sayısı 30 bin 217, top-
lam vefat sayısı 649, toplam 
yoğun bakım hasta sayısı 
1415, toplam entübe hasta 
sayısı 966, toplam iyileşen 
hasta sayısı 1326 oldu. Son 
24 saatte test sayısı 21 bin 
400, vaka sayısı 3 bin 148, 
iyileşen hasta sayısı 284, 
vefat sayısı ise 75 olarak 
kayıtlara geçti.

Öte yandan Bakan Koca, 
günlük test sayısının yakın 
zamanda 30 bini bulacağı-
nı belirtti. İyileşen hasta 
sayısındaki artış hızının da 
devam ettiğini vurgulayan 
Koca, “Artan test sayısına 
göre vaka sayısındaki ar-
tış düşük seyrediyor. Virüs 
gücünü temas ortamından 
alıyor. Virüse bu fırsatı tanı-
mayalım, evde kalalım.” de-
ğerlendirmesinde bulundu. 

Yoğun bakımda 1415 entübe 966 hasta var

KORONAVİRÜS tedavisi için 
immün plazma yöntemiyle teda-
viye başlandı. Ancak bu tedaviye 
ulaşmak çok kolay değil. Öncelikle 
Sağlık Bakanlığı tarafından belirle-
nen kriterlere uygun donör bulmak 
gerekli. Korona pozitif hastaların 
yakınları da bu donörleri bulabil-
mek için büyük çaba sarf ediyor. 
Özellikle sosyal medya üzerinden 
çağrı yapan hasta yakınları, tedavi-
ye başlayabilmek için koronavirüsü 
yenen insanları bulmaya çalışıyor. 

BAKANLIK NEREDE?
Türkiye’de Sağlık Bakanlığı tara-

fından açıklanan verilere göre iyile-
şen hasta sayısı 1326. Ancak hasta 
yakınlarının iyileşen hastalara 
ulaşamaması kafalarda soru işareti 

yaratıyor. Sağlık Bakanlığı verile-
rine göre tedavisi tamamlanmış ve 
taburcu edilmiş bu vatandaşların 
donör olarak neden yönlendirilme-
diği de başka bir soru işareti. 

TEDAVİ BAŞLADI
Rektör Prof. Dr. Ahmet Kızılay, 

Turgut Özal Tıp Merkezi’nde, ko-
rona virüsüne yakalanıp iyileşmiş 
ve sonrasında testleri negatif gelen 
bir hastadan plazma alındığını ve 
dün itibarıyla bir hastada tedaviye 
başlandığını söyledi. İnönü Üniver-
sitesi Rektörü Prof. Ahmet Kızılay, 
“İyileşen 46 yaşındaki hastamız ve-
rici oldu, 56 yaşında yoğun bakım-
da ağır tabloda olan ve makineye 
bağlı bir hastamıza bunu tedavide 
uyguladık” ifadelerini kullandı.

Hastaların yakınları
plazma tedavisi için
internette kan arıyor
İnönü Üniversitesi plazma yöntemiyle tedaviye başladı. Ancak korona pozitif olan hastaların yakınları 
donör bulmak için sosyal medyada neredeyse yalvarıyor. Peki iyileşmiş 1326 hasta nerede?

Adnan Menderes Üniversitesi Tıp 
Fakültesi Halk Sağlığı Ana Bilim Dalı 
Öğretim üyesi Prof. Dr. Pınar Okyay, 
Korona virüs ile mücadele kapsamın-
da oluşturulan bilim kuruluna davet 
edildi. Aralarında Aydınlı Prof. Dr. Pı-
nar Okyay’ın da olduğu 7 halk sağlığı 
uzmanı bilim kuruluna davet edildi. 
Davet edilen uzmanlar Sağlık Bakanı 
Fahrettin Koca başkanlığındaki top-
lantıya katıldı. Aynı zamanda Halk 
Sağlığı Uzmanları Derneği Başkanı 
da olan Prof. Dr. Pınar Okyay salgınla 
ilgili alınması gereken önlemleri bir 
kez daha hatırlattı. 

Kurula davet edilen halk sağlığı 

uzmanları, Adnan Menderes Üniver-
sitesi öğretim üyesi Prof. Dr. Pınar 
Okyay, Osmangazi Üniversitesi öğre-
tim üyesi Prof. Dr. Selma Metintaş, 
Ankara Üniversitesi Halk Sağlığı 
Anabilim Dalı öğretim üyesi Prof. 
Dr. Deniz Çalışkan, Sağlık Bakanlığı 
Sağlık Politikaları Kurulu üyesi Prof. 
Dr. Seçil Özkan, İnönü Üniversitesi 
öğretim üyesi Prof. Dr. Ali Özer, Sağ-
lık Bilimleri Üniversitesi Hamidiye 
Sağlık Bilimleri Enstitüsü öğretim 
üyesi Prof. Dr. Mustafa Öztür ve On-
dokuz Mayıs Üniversitesi öğretim 
üyesi Prof. Dr. Ahmet Tevfik Sünter 
isimlerinden oluştu.

Bilim Kurulu’na yeni akademisyenler çağırıldı 
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Koronavirüs sal-
gını tedbirleri kap-
samında 20 yaş 
altı ve 65 yaş üstü 
harici herkese PTT 
tarafından 5’er adet 
ücretsiz maske da-
ğıtılacağı önceki 
gün açıklandı. PTT’nin sitesi 
yoğunluktan kitlenmişti.

TBMM Başkanı Mustafa 
Şentop’un talimatıyla mil-
letvekilleri için bir ‘korona 
paketi’ hazırlandı. Vekillere 
gönderilen ve altında TBMM 
İdare Amiri Tokat Milletveki-
li Kadir Durmaz’ın ismi olan 
bilgilendirme mesajında ise 
her vekile 50’şer maske veri-

leceği duyuruldu.
İşte vekillere gön-

derilen korona bilgi-
lendirmesi:

“Dünyayı etkisi 
altına alan koronavi-
rüs salgını nedeniyle 
Türkiye Büyük Millet 

Meclisi bünyesinde bir dizi 
önlem alınmıştır. Alınan 
önlemler kapsamında Sayın 
TBMM Başkanımızın talima-
tıyla bütün milletvekillerinin 
çalışma odalarına ikişer adet 
küçük boy kolonya, birer 
adet el temizleme solüsyo-
nu ve birer paket (50 adet) 
cerrahi tip koruyucu yüz 
maskesi dağıtılacaktır."

Sağlık Bakanlığı tarafından 
açıklanan son verilere göre Tür-
kiye’de koronavirüs vaka sayısı 
30 bini, ölü sayısı da 649’u bul-
du. Hâlâ Türkiye’de yeterli ön-
lemlerin alınıp alınmadığına 
dair tartışmalar sürüyor. CHP li-
deri Kemal Kılıçdaroğlu ve di-
ğer vekiller Cumhurbaşkanı Er-
doğan’ın ve hükümetin gerekli 
tedbirleri alma konusunda ya-
vaş olduğunu ve salgının yayılı-
mının önlenememesi konusun-
da eleştirilerini sürdürüyor.

Gazeteci Murat Yetkin, Ke-
mal Kılıçdaroğlu’na “İktidarda 
AK Parti değil de CHP olsa fark-
lı ne yapardı?” diye sordu. Yet-
kinreports’ta yer alan röportaj-
da Kemal Kılıçdaroğlu CHP’nin 
koronavirüs konusunda neler 
yapacağını 11 maddede özetledi. 

İşte Kılıçdaroğlu’nun verdiği 
yanıtlar:

1. Olay Çin’de ortaya çıkıp, 
yayılma riski gerçekleşin-

ce, Sağlık Bakanlığı’ndan ayrın-
tılı bir sunumu Bakanlar Kuru-
lu’na sunmasını isterdik.

2.Sağlık Bakanlığı tara-
fından hazırlanan 2019 

Pandemik Raporunun gereği-
ni yapar, bilim kurulunun aldı-
ğı tüm kararlara uyar, gereğini 
ivedilikle yerine getirirdik. (Yur-
da girişlerin sınırlandırılması, 
gümrük kapılarının kapatılma-
sı, yurt dışından gelen vatandaş-
ların belli sürelerle karantinaya 
alınması, temel üretimi aksat-
mayacak önlemleri alarak soka-
ğa çıkma ya da karantina uygu-
lanması, büyük kentlerde bazı 
hastanelerin sadece salgın has-
talıkla mücadeleye ayrılması, 
Türkiye genelinde test merkez-
lerinin olabildiğince yaygınlaş-
tırılması, kitler için çalışmalara 
başlanması ve gerekli stokların 
oluşturulması gibi…)

3.Salgın hastalık konu-
sunda kamuoyunu bilgi-

lendirmek ve sağlık açısından 

alınması gereken önlemleri ka-
muoyuna duyurmak açısından 
bilim kurulu sözcüsünü yetkili 
kılar ve önerilerini yaşama geçi-
rirdik. Böylece söylemde güven 
ve şeffaflığı sağlardık. Vatandaş-
la yönetim arasındaki güveni 
söylem bazında da sağlardık.

4.Personel açığını süratle 
giderirdik… Sağlık per-

sonel açığını kabul etmeyen bir 
alandır. Bu gerçeği bütün poli-
tikacıların görmesi, bilmesi la-
zım… Ayrıca hemen tıbbi mal-
zeme açığını gidermek için ilgili 
kuruluşlarla iletişime geçip, ge-
rekli üretim, stoklama ve dağıtı-
mı gerçekleştirirdik.

5.Hastalığın yaratacağı 
ekonomik / sosyal sorun-

ları görüşmek ve tartışmak üze-
re süratle “Ekonomik ve Sosyal 
Konsey”i toplardık. 

6.Sağlık Bakanlığının oluş-
turduğu “Bilim Kurulu” 

dışında, Hazine ve Maliye Ba-
kanlığının eşgüdümünde ayrı 
bir “Ekonomik ve Sosyal So-
runları Değerlendirme Kurulu” 
oluştururduk. Böylece ekono-
mik ve sosyal açıdan yapılma-
sı gerekenler, merkezi yönetim-
le, yerel yönetimler arasındaki 

işbirliği, bu işbirliğinin esasla-
rı, alınması gereken ekonomik 
ve sosyal kararlar bu kurul tara-
fından alınırdı. Böylece sorunun 
işsizlik ve yoksullukla mücade-
lede boyutu anlam kazanır ve 
vatandaşlara güven verilirdi.

7.Partilerin Genel Başkan-
larını davet eder, aldığı-

mız önlemleri aktarır ve onların 
da görüşlerini alırdık. Meselenin 
bir siyasi mesele olmadığını, bir 
milli – insani sorun olduğunu 
anlatırdık. Ve alınan her karar 
öncesinde kendilerini bilgilen-
direceğimizi söyler ve her karar 
öncesinde bilgilendirirdik.

8.Valilere, “yerel yönetim-
lerle işbirliği yapın, ihti-

yaç sahibi vatandaşlara süratle 
ulaşın” talimatını verirdik. Ayrı-
ca bilim kurulunun önerisi doğ-
rultusunda aldığımız kararlara 
uymayanlar hakkında gerekli iş-
lemlerin ivedilikle yapılması ta-
limatını da verirdik.

9.Büyükşehir ve diğer baş-
kanlara “bilim kurulu-

nun önerileri doğrultusunda 
alınan kararlara uymalarının zo-
runluluğunu” anlatır ve “bu ko-
nuda ellerinden gelen çabayı 
göstermelerini” isterdik.

10.Vatandaşlarımıza şu 
çağrıyı yapardık… “Bu 

kararları, sınırlamaları sizin sağ-
lığınız, Türkiye’nin sağlığı ve ge-
leceği için alıyoruz. Evinizde ka-
lınız… İhtiyaç sahiplerinin tüm 
ihtiyaçları asgari düzeyde sağ-
lanacaktır… Yerel yönetimler bu 
konuda üstlerine düşeni yapa-
caktır… Valiliklerin koordinas-
yonundaki 112 acil çağrı mer-
kezlerinden veya belediyelere 
ait 153 telefon numarasından 
sorunlarınızı aktarabilirsiniz…”

11.Bilim kurulunun da 
önerileri alınarak, bir 

bilgi formu çerçevesinde her 
gün belli bilgilerin valilik tara-
fından merkezde kurulan iki 
ayrı komisyona aktarırdık.

Erdoğan’ın iki hastane açıklamasından 
sonra sosyal medya çeşitli tepkiler de dile 
geldi. Dr. Hüsnü Süslü, Kartal Eğitim ve Araş-
tırma Hastanesi’ne dikkat çekerek, “Eğitim 
ve Araştırma Hastanesi eski binası ekleri ile 
birlikte 700-800 yatak kapasiteli. Ulaşımı da 
çok rahat. Ama atıl bekliyor. Sancaktepe’ye 
prefabrik hastane yapılıyor. Paramız varsa 
IBAN neyin nesi” diyerek tepki gösterdi.

YEŞILKÖY VE SANCAKTEPE’DE
IKI SALGIN HASTANESI YAPILIYOR

Istanbul Büyükşehir Beledi-
ye Başkanı Ekrem Imamoğlu, 

Erdoğan’ın açıklamalarından sonra bir 
tweet paylaştı. Önerilerinin kabul görmesi-
nin sevindirici olduğunu söyleyen Imamoğlu, 
“Sağlık Bakanlığı’na 27 Mart günü önerdiği-
miz Atatürk Havalimanı’nın sahra hastanesi-
ne dönüştürülmesi önerisinin kabul görmesi 
sevindiricidir. Yine altyapıları hazır olan 
Maltepe ve Yenikapı Meydanları ile Gürpınar 
Balık Hali’nin de bu kapsamda düşünülmesi 
hızlı sonuç verecektir” mesajını paylaştı.

Cumhurbaşkanı Erdo-
ğan video konferans yön-
temiyle düzenlenen kabi-
ne toplantısının ardından 
alınan yeni koronavirüs 
tedbirlerini açıkladı. 

Yoğun bir çalışmayla 
Yeşilköy Atatürk Hava-
limanı alanında 1000 
yataklı bir salgın has-
tanesinin plan ve proje 
çalışmasının hızla devam 
ettiğini, aynı şekilde 
Sancaktepe’de de yine 
1000 yataklı bir hastane-
nin yapıldığını açıkladı. 
Erdoğan, "Bunları süratle, 
şöyle 45 gün içerisinde 
bitireceğiz ve buraları da 
tamamıyla insanımızın, 
halkımızın hizmetine su-
nacağız" diye konuştu.

Cumhurbaşkanı Er-
doğan, ortaya çıkan her 

gelişmenin karşılarındaki 
tehdidin büyüklüğünü ve 
aldıkları tedbirlere uyul-
masının ne kadar gerekli 
olduğunu bir kez daha 
gösterdiğine işaret ede-
rek, şunları kaydetti:

AVRUPAYI SUÇLADI
"Kovid-19 hastalarımı-

zın veya onları hastalığı 
bulaşanların veya onlara 
bulaştıranların önemli bir 
kısmının Avrupa ve Ame-
rika'ya seyahat geçmiş-
lerinin olması, bu ülke-
lerin tedbirleri vaktinde 
almadığının işaretidir. 
Şayet işin başında, bizim 
gösterdiğimiz hassasiyeti 
bu ülkeler de sergilemiş 
olsaydı bugün hep birlik-
te çok daha iyi bir durum-
da olabilirdik." 

Erdoğan belediyelere de 
destek verdiklerini ifade 
ederek şunları söyledi: 

"Kredi Garanti Fo-
nu'nun destek rakamını 
ve kapasitesini arttırdık. 
Belediyelerin salgınla 
mücadelesine destek 
vermek için vergi payı 
ödemelerinden yapılan 
kesintileri 3 ay süreyle 
kaldırarak bu kurumla-
rımıza 3 milyar liralık 
kaynak sağladık. Vergi, 
sigorta ve kredi geri öde-
melerinde sağladığımız 
kolaylıklara bir yenisini 
daha ekliyoruz. KOSGEB 
geri ödeme desteklerin-
den faydalanan 136 bin 
işletmemize yapacakları 
banka kredi ödemelerini 
de erteleme imkanı  sağlı-
yoruz.”

Kabine toplantısı sonrası kameraların karşısına geçen Erdo-
ğan, İstanbul’da 45 gün içerisinde 1000’er yataklı iki hastane-
nin hizmete gireceğini söyledi. Erdoğan ayrıca 136 bin KOSGEB 
destekli işyerinin banka kredilerinin de ödeneceğini belirtti.

İMAMOĞLU:
SEVİNDİRİCİ
BİR KARAR

‘KARTAL’DA HASTANE
ATIL BEKLİYOR’

GAZETECI MURAT YETKIN KILIÇDAROĞLU’NA O SORUYU SORDU:

SALGINDA  
CHP İKTİDAR
OLSA NE 
YAPARDI?

Koronavirüs pandemisinde Türkiye’de hem vaka hem 
de ölü sayısı giderek artıyor. AK Parti ve Erdoğan’ı 
gerekli önlemleri zamanında almamakla eleştiren 

Kılıçdaroğlu, kendi çözümlerini 11 maddede sıraladı.

Türkiye’nin bu salgını atlattıktan 
sonra karşı karşıya kalacağı başlı-
ca sorunlar neler olacak? Korona 
sonrasında en büyük tehlikeyi hangi 
alanda görüyorsunuz? 

Üzülerek ifade edeyim ki çok 
büyük bir işsizler ordusuyla karşı 
karşıya kaldık, kalacağız. Kapanan 
işyerlerinin büyük bir kısmı salgın 
sonrasında doğal olarak açılacak. Bu 
işsiz sayısını azaltacak gibi düşünüle-
bilir. Ama zaten ciddi bir işsiz so-
runumuz salgın öncesinde de vardı. 
Türkiye’nin “üretim ekonomisi”ne 
geçmesi gerekiyor. Iktidarın yeni bir 
ekonomik politika oluşturması gere-
kiyor. Ekonomide planlama yok… 

PEKİ SALGINDAN 
SONRASI?

Halka 5 maske vekile 50 
maske kolonya, solüsyon!

DAVUTOĞLU, ERDOĞAN’A SESLENDİ:
Hamasete gerek yok
gün dayanışma günü

Gelecek Partisi 
lideri Ahmet Davu-
toğlu sosyal medya 
hesabından açıkla-
malarda bulundu. 
Erdoğan’ın bağış 
kampanyasını ve 
Tekalif-i Milliye’ye 
yaptığı atıfa eleş-
tiride bulunan Da-
vutoğlu, “Bu benzetme hem 
yanlış hem tehlikelidir. Teka-
lifi milliye emirleri, kaynak-
ları tükenmiş bir milletin son 
kaynaklarını kullanmak için 
seferber edilmesidir. Gerek 
yok hamasete. Yapılması 
gereken halka güven vermek-
tir" dedi.

Davutoğlu’nun açıklamala-
rından satır başları şöyle:

"Her şeyi bir kenara koya-
lım sağlık çalışanlarının ihti-
yaçlarını öne koyalım. Onları 
ve ailelerini koruma altına 
alalım. Bugün oteller boş, bu 
otelleri sağlık çalışanlarına 
tahsis edelim. Toplu taşıma 
araçlarıyla gelmeleri risk. 
Kendi özel araçları varsa ihti-
yaçlarını karşılayalım, geçiş 
üstünlüğü verelim. Gerekirse 
çift maaş verelim. Özel has-
tanede çalışanlarının hakları 
da aynı şekilde sağlansın."

‘TALİMAT GÜNÜ DEĞİL’
"Gün iyi niyetli açıklamala-

rı fitne odağı diye yaftalama 
günü değil. Böyle bir günde 
suçlama değil, dayanışma la-
zım" diyen Davutoğlu, devleti 
yönetenlere seslenerek bütün 
ekonomiyi kuşatıcı tedbir 

alınmasını istedi. 
Gelecek Partisi'nin 
önerdiği korona tah-
vilinin bir an önce 
çıkması gerektiğini 
vurgulayan Ahmet 
Davutoğlu "Sürdü-
rülebilir ekonomik 
yapı şart. İlk ay nis-
peten kolaydı herkes 

maaşını aldı evine çekildi. 
İkinci, üçüncü ay sıkıntılı. 
Bugün halkla beraber olma 
günü, halka talimat verme 
günü değil." 

‘KAMPANYA TARTIŞMASI’
"Böyle bir dönemde yar-

dım etmek isteyenin önü 
kesilmez" diyen Ahmet Davu-
toğlu, devletin yardım top-
lamasının yanlış olduğunu, 
devletin yardımları denetle-
mesi gerektiğini söyleyerek 
yardım toplama işinin AFAD, 
Kızılay, başta olmak üzere 
STK'lar ve yerel yönetimler 
tarafından yürütülmesi ge-
rektiğini söyledi. Davutoğlu, 
"Merkez bankası devlete 100 
milyon TL bağışlamış, bunun 
ne mantığı var. Bunun yerine 
Merkez Bankası halka korona 
tahvili için fon tahsis etsin. 
Doğrudan halka versin. Dev-
let kurumlarının bir yardım 
kampanyasına katılması 
kadar anlamsız yardım kam-
panyası olamaz. Bir cebiniz-
den aldığınızı diğer cebinize 
koyuyorsunuz. İş adamları-
nın bağışları, vergiden düşü-
yorlar. Devlet bir şey kazan-
mış olmuyor". 

Cumhurbaşkanı Erdoğan, FOX 
TV sunucusu Fatih Portakal hak-
kında suç duyurusunda bulundu. 
Erdoğan'ın, sosyal medyada 
yalan ve halkı manipüle etmeye 
yönelik ifadeler paylaştığı için 
Portakal hakkında suç duyuru-
sunda bulunduğu öğrenildi.

Erdoğan’dan 
Fatih Portakal 
için suç 
duyurusu
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NIHAT
SIRDAR

Milli Eğitim Bakanı Ziya Sel-
çuk, İlköğretim ve Ortaöğretim 
Bursluluk Sınavına ilişkin de bir 
açıklama yaptı. Milli Eğitim Ba-
kanlığı (MEB) 25 Nisan 2020’de 
yapılacak İlköğretim ve Ortaöğ-
retim Kurumları Bursluluk Sına-
vı’nı (İOKBS) koronavirüs ön-
lemleri kapsamında 6 Haziran’a 
ertelemişti. Selçuk yaptığı yeni 
açıklamayla, İOKBS’ye girecek 
öğrencilerin bulundukları sınıf-
ların birinci dönem müfredat ve 
kazanımlarından sorumlu ola-
cağını bildirdi.

Koronavirüsün Avrupa’daki merkez 
üssü olan İtalya’da salgınla mücade-
lede yer alan Türk doktor Oğuz Öksüz, 
salgına karşı kapsamlı önlemlerin 
alınmasında geç kalındığını söyledi 
ve Türkiye’ye uyarılarda bulundu. 

İtalya’da salgının görüldüğü yer-
lere giriş çıkışların kısıtlanmasıyla, 
virüsün yayılmanın önüne geçebi-
leceğinin düşünüldüğünü söyleyen 
Öksüz, “Biz ancak sağlık çalışanla-
rında semptomlar belirince virüsün 
yayılmaya başladığını anladık. Suyun 
yükseleceğini bekliyorduk ama tsuna-
mi geldi” ifadelerini kullandı.

Yaklaşık iki hafta önce koronavirüse 
yakalanan ve şu an durumunun iyi 

olduğunu söyleyen Öksüz, İtalya’da 
alınan önlemlerin salgının önüne geç-
mediğini aksine geriden takip ettiğini 
belirtti.

İTALYA’YI ÖRNEK GÖSTERİP 
TÜRKİYE’Yİ UYARDI

Dr. Öksüz, İtalya halkının uyarılara 
rağmen dışarı çıktığını ve bunun virü-
sün yayılmasını tetiklediğini aktara-
rak, Türkiye’yi uyardı: “Virüsü kapmış 
fakat henüz belirtileri göstermiyor 
olabilirsiniz. Bu yüzden yaymamak 
için dışarı olabildiğince az çıkmalı-
sınız. Dışarıda diğer kişilerle aranıza 
mesafe koymak ve maske takmak 
faydalı olabilir” 

TÜRK Tabipleri Birliği 
(TTB) Kovid-19 İzleme 
Grubu, koronadan korun-
ma ve koruyucu malzeme-
lerin kullanımına ilişkin 
önerileri yayınladı. El te-
mizliğinin sağlanamadığı 
durumlarda maskenin tek 
başına koruma sağlamaya-
cağı belirtildi. 

Ayrıca el temizliği sağ-
lamanın temel yolunun 
yıkamak olduğunu vur-
gulayan TTB, “Sağlıklı 
kişilerin markette, sokakta 
veya sağlık çalışanlarının 
gereken durumlar dışında 
eldiven kullanması hem 
kullananın kendisi hem 
de çevresi için daha çok 
bulaştırma riski taşımakta-

dır” dedi. Bununla birlikte 
şu maddelere dikkat çekil-
di: 

– Sosyal mesafeyi koru-
maya çalışalım.

– Sosyal mesafeyi koru-
yamadığımız durumlarda 
maske takalım.

– Maske takmanın ko-
runmada tek başına yeterli 
olmadığını hatırlayarak el 
temizliğine dikkat edelim.

– Ellerimizi gözümüze, 
burnumuza, ağzımıza, 
yüzümüze götürmemeye 
dikkat edelim.

– Ellerimizi su ve sa-
bunla 20 saniye boyunca 
yıkayalım, olanaklı değilse 
el antiseptiği veya kolonya 
ile temizleyelim.

Türkiye çapında koronavi-
rüs nedeniyle uzaktan eğiti-
me geçilince öğretmenlerin 
çoğu müdürlerin talepleriyle 
Zoom adlı online video kon-
ferans programı kullanmaya 
başladı. Ancak programı kul-
lanan bazı öğretmenlerin ma-
aşlarından bir anda 58 dolar 
kesildi. Bakan Ziya Selçuk, 81 
il müdürünü acil online top-
lantıya çağırdı. 

Milli Eğitim Bakanlığı, 
uzaktan eğitim için EBA’yı 
tavsiye etse de yurt genelinde 
çok sayıda okul müdürü öğ-
retmenleri yurt dışı bağlantılı 
online ders yapma imkanı 
sağlayan programlara yönlen-
dirdi. Bu programlardan biri 
de Zoom Meeting oldu. Ancak 
programı kullanan öğretmenlere para 
kesildi. Bu süreç aynı zamanda, Türk 
öğrencilerin canlı yayındaki görselle-
rinin de, art niyetli kişi ya da kişilerin 
eline geçme riskini ortaya çıkardı.Milli 
Eğitim Bakanı Ziya Selçuk, yaşanan 

durum üzerine Zoom programı-
nın sahibi şirketle bir anlaşması 
olmadığı gibi bir talimatı da bu-
lunmadığını açıkladı. Öğretmen-
leri zorlayan eğitim yöneticileri-
nin takibe alınacağını aktardı.

NEW YORK’TA YASAK
Geçen hafta cinsel içerikli, 

ırkçı nefret söylemi içeren mesajlar 
bir anda sosyal medyada yayılan ve 
hacklenen Zoom adlı şirket hakkında 
New York Başsavcılığı’nca soruşturma 
başlatılmış ve şehirdeki öğrencilerin 
Zoom kullanımına yasak getirilmişti.  

‘Eldiven bulaştırma 
riskini artırıyor’
Türk Tabipleri Birliği, sağlıklı kişilerin veya sağlık 
çalışanlarının gereken durumlar dışında eldiven kullanmasının 
virüsü daha çok bulaştırma riski taşıdığını açıkladı.

‘Suyun yükseleceğini bekliyorduk ama tsunami geldi’
İTALYA’DAKİ 

TÜRK 
DOKTORDAN 

UYARI

UZAKTAN EĞİTİMDE “ZOOM” KRİZİ 

Milli Eğitim Bakanlığınca (MEB), 
Kovid-19 önlemleri kapsamında okul-
ların kapanmasının ardından, veliler 
için TRT EBA kanallarından yayım-
lanmak üzere ‘BİZDEN’ isimli kuşak 
hazırlandı. Kovid-19 salgınıyla 18 mil-
yonun üzerinde öğrencinin evlerinde 
olması nedeniyle Bakanlık, uzaktan 
eğitim çalışmalarını sürdürüyor. Bu 
kapsamda MEB, ‘BİZDEN’ adlı aylık 
bültende yer alan bilgilere benzer şe-
kilde EBA TV kanallarında yayımlan-
mak üzere veli kuşağı hazırladı, saat 
20.00’de ekranlarda olacak.    

EBA TV’DEN 
VELİ KUŞAĞI

Bursluluk sınavına 
ilişkin açıklama

Çok uzun zaman değil, bundan 4-5 
ay önce tartışılan bir ihtiyat akçesi 
vardı.

Tüm devletlerin merkez bankaların-
da bulundurdukları, savaş, doğal afet 
gibi durumlar için hazırda tuttukları 
paraya ihtiyat akçesi deniyor. O dönem 
ekonomistler bu paranın Merkez Ban-
kası’ndan alınarak bütçeye aktarılma-
sının çok yanlış olduğunu söylediler. 
Ekonomiyi ve her haltı bilenler ise “O 
da devletin parası neticede” tadında 
pek bir ekonomi ilmiyle açıklanabilecek 
yorumlar yaptılar.

Sonuçta neden ihtiyatlı olmamız ge-
rektiğini anladığımız ve dünyanın yüz 
yılda bir yaşadığı bir felaketi yaşıyoruz. 

Kasada para olmadığı için millete 
vermek için milletten para toplamaya 
çalışıyoruz.

Daha fenası bu durumu Kurtuluş 
Savaşı yıllarıyla bir tutup o zaman 
savaşmak için toplanılan paraları 
hatırlatıyor, o günlerde nasıl para top-
landıysa bu zamanda da para toplan-
masının çok normal olduğu söyleniyor 
ayan beyan.

Tamamen bitmiş tükenmiş bir mille-
tin var olma mücadelesi ile hep şah-
landığını ve bütün dünyanın kıskandığı 
ekonomimizi bir tutuyoruz yani.

Öyle ya şimdi bu kadar güçlü kud-
retliysek niye o zamanın koşullarıyla 
kıyaslanıyoruz?

Daha fenası var bence.
Gelir dengesizliği müthiş memleke-

timizde.
Bu krizi yokluklar içinde atlatmaya 

çalışan, işsiz kalanlar, kirasını ödeye-
meyen, evine yiyecek içecek alamayan-
lar var.

Hali vakti yerinde olanlar bu insan-
lara yardım etsinler deniyor. 

Zaten eden ediyor aslında.
Ama kime yardım edeceğini bileme-

yen ve bunu organize edecek imkanı 
olmayanlar için belediyeler kampanya 
düzenliyor. Toplanan parayla temel 
gıda ihtiyaçları alınıyor ve zor durum-
dakilere dağıtılıyor.

Peki devletimiz ne yapıyor?

Bu işi engelliyor?
Niye?
Bunu yapan belediye CHP’li diye.
Sırf birileri işkillendi diye.
Şimdi diyorlar ki “Onlar dağıtamaz. 

Sen bana ver, ben dağıtayım”
Çeşitli kampanyalarda para veren 

ama verdiği paranın ihtiyaç sahibine 
ulaşmadığını sonrasında öğrenenler de 
işkilleniyorlar haliyle.

Işkillenmek insana mahsus çünkü.
Ya bu sefer de verdiğim para yerine 

ulaşmazsa diyorlar.
Ve biz iyiden iyiye aslında bizden hiç 

para istemeden yardım etmesi gereken 
devlet anlayışından koşarak uzaklaşı-
yoruz.

Sadece kimselerin geçmediği 
köprülere, otoyollara ödenecek garanti 
ücretleri mücbir sebep gerekçesiyle 
ödenmese, ertelense, oradan 
gelen kaynak milyonlarca insanı 
rahatlatacak.

Ama kimse o ödemelerden vazgeç-
meyi düşünmüyor.

Sonuçta kaynağın kim olduğu gerçe-
ği ne olursa olsun, dünya yansa yıkılsa 
değişmiyor.

Eski Başbakan Davutoğlu’nun 
bir mitingde haykırdığı gerçek 
kulaklarımızda sağdan sola doğru 
çınlamaya devam ediyor;

“Kaynak kim diye soruyorlar. Kaynak 
halkımız halkımız….”

Kulak çınlaması
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AV. 
MURAT
AYDIN

Meclisin gündeminde olan kanun te-
lifiyle örtülü af yine ve yeniden gündem-
de. Konu birçok açıdan ele alınsa da işin 
esasına, infaz sisteminin temel sorunla-
rına dair çok az tartışma yapılıyor.

Konuya ilişkin görüşlerini ifade 
edenlerin kimi çocuk istismarına ilişkin 
indirim veya erken tahliye olup olma-
dığını, kimi ifade özgürlüğünü kulla-
nanların durumunu, kimi terör suçlarını 
dikkate alarak değerlendirme yapıyor. 
Ceza ve infaz sisteminin daha doğrusu 
sistemsizliğinin üzerinde çok az tartış-
ma yapılıyor. 

Ceza hukuku genel önleme ve özel 
önleme olarak adlandırılan iki temel 

amaç güder.
Genel önleme amacı; topluma suç 

sayılan fiillerin işlenmesi halinde verile-
cek cezaları söyleyerek suç işlenmesini 
önlemek yani caydırıcılıktır. Ancak ceza 
adalet sistemini etkin, cezaları caydı-
rıcı kılan şey cezaların ağırlığı değildir. 
Italyan hukukçu Cesare Beccaria 1765 
yılında yazdığı Suçlar ve Cezalar Hak-
kında isimli kitabında bu hususu şöyle 
açıklıyor: “Iyi ceza, ağır olan ceza değil 
mutlaka uygulanan cezadır. Aflar, ceza-
nın mutlaka uygulanacağı hususundaki 
kanaati yok eder.”

Suç karşılığı verilen ceza mutlaka 
uygulanmayacaksa, suç işleyenler bir 

biçimde ceza yaptırımından kurtula-
caklarsa toplumun yasalara ve verilen 
cezalara inancı kalmayacaktır. Şartla 
tahliye süreleriyle oynayarak yapılan 
örtülü aflar bu inancı ortadan kal-
dırmaktadır. Toplum suç işlediği için 
yakalanan kişinin ceza almayacağını, 
alsa da bu cezanın uygulanmayacağını 
düşünmektedir.

Ceza hukukunun ikinci temel amacı 
olan özel önleme; verilen cezanın uy-
gulanma biçimiyle suç işleyen kişiyi 
iyileştirmek, suç tekrarı riskini bertaraf 
etmek ve onu topluma kazandırmaktır.

Ceza infaz sisteminin etkili olma-
sını sağlayan ilk şey cezanın mutlaka 

uygulanması ise ikinci şey ceza uygu-
lamasıyla kişinin iyileştirilmesi yani 
iyi halli hale getirilmesidir. Kişinin iyi 
halli olmasını sağlayacak programlar 
uygulanmamış ve gerçekten iyi halli 
olup olmadığı belirlenmemiş ise infa-
zın anlamı kalmaz. Suç işleyen kişinin 
belirli bir süre belirli bir yerde kapalı 
tutulması tek başına iyileştirici etki 
taşımaz. Hükümlünün iyi halli olduğu-
nu, yani topluma karışmaya hazır hale 
geldiğini, cezanın kendisinden beklenen 
olumlu etkiyi gösterdiğini doğru şekilde 
ölçmeyen hiçbir infaz sistemi başarılı 
sayılamaz.

Getirilen düzenleme, kalabalık halde-

ki cezaevlerini boşaltmaktan başka bir 
amaç gütmediğinden infaz sisteminin 
sorunlarına çözüm üretmiyor. Üstelik 
cezaevlerini boşaltırken; adil, eşit ve 
hakkaniyetli bir düzenleme de yapmı-
yor. Suç işlediği kesinleşen kişiye erken 
tahliye getirirken davası devam ettiği 
için suçlu sayılamayacak tutukluları 
cezaevinde bırakıyor.

Birkaç yıl geçmeden cezaevleri yine 
dolacak ve biz ceza adalet sisteminin 
etkinliğini yitirdiğini yine söyleyeceğiz. 
Önümüzdeki günlerde “korona affı” ile 
çıkanların işledikleri suçlar kamuoyu-
nun gündemine geleceğini şimdiden 
söylemek mümkün.

Korona günlerinde af

İstanbul’un su ihtiyacının büyük bir 
kısmını karşılayan barajlardaki su sevi-
yesi son 10 yılın en düşük ikinci seviyesi-
ne geriledi. İTÜ Meteoroloji Mühendisliği 
Bölümü Öğretim Üyesi Dr. Deniz Demir-
han, “Yağışlar mevsim normallerinin 
altında, sıcaklıklar ise yüksek. Önümüz-
deki günlerde kurak bir süreç geçirme 

ihtimalimiz var” diye konuştu. İstanbul 
Su ve Kanalizasyon İdaresi (İSKİ) verile-
rine göre, kente su sağlayan barajlardaki 
doluluk oranı 65,13 olarak ölçüldü. Geç-
tiğimiz son 10 yılda mart ayı sonu itiba-
riyle barajlardaki doluluk oranları yüzde 
90’larda olurken bu yıl yüzde 65 seviye-
sinde kaldı. 

İSTANBUL Büyükşehir 
Belediye Başkanı Ekrem 
İmamoğlu sosyal medya he-
sabından canlı yayında açık-
lamalarda bulundu. Salgının 
başladığı günden bu yana 
100 binden fazla İstanbullu-
nun belediyeye yardım tale-
binde bulunduğunu söyleyen 
İmamoğlu, “500 bin gıda 
kolisinin hazırlığını bitirdik, 
önümüzdeki günlerde dağı-
tımına başlayacağız. Beledi-
yemizin 374 milyon lira olan 
sosyal yardım bütçesini de 
775 milyon liraya çıkarma 
kararı aldık dedi.

HEPSİ GÖREV ŞEHİDİ
Başkan İmamoğlu’nun 

açıklamalarından satır başla-

rı şöyle: 
“Ortak bir mücadele ver-

meye devam ediyoruz. Türki-
ye’de vefat sayısı 574’e ulaştı. 
Dünyadaki örneklerini de iz-
lediğimizde bu tür süreçlerin 
yükseliş süreçleri olduğunu 
görebiliyoruz. Sorumluluğu-
muzun en üst düzeyde ol-
duğu günleri yaşamaktayız. 
Sağlıkçı dostlarımıza yürek-
ten minnet duyuyoruz. Ki bu 
şekilde çalışırken hayatını 
kaybedenler var. Hepsi birer 
görev şehidi. 

SEFERBERLİK SÜRECİ
“Mutlaka yapmamız ge-

rekenler var. Açıkçası bir 
yanıyla bugünlerde her bi-
rimiz bir seferberlik süreci-

nin bir parçasıyız. 230 bin 
ailemize zaten sosyal yardım 
yapıyoruz. Bu biçimimizi de 
bütün hassasiyetleri koruya-
rak yapıyoruz. Ama bugün 
sadece pandemi sürecinin 
başladığı günden beri 100 
bini aşan sayıda insanımız 
İBB’ye başvuru yapıyor ve 
yardım talep ediyor. Demek 
ki bu önümüzdeki günlerde 
daha da artacak. Bu manada 
374 milyon lira olan sosyal 
yardım bütçemizi 775 milyon 
liraya çıkartma kararı aldık. 
Daha da üst seviyelerde bir 
bütçeye ihtiyacı karşılama 
adına da bir olağanüstü mec-
lis hazırlığımız var. Ki yasa-
da yüzde 3’ü aşamadığı için 
sosyal yardım bütçesi, meclis 

üyelerimizden yetki talep 
edeceğiz. 

HASTANE ÇALIŞMASI 
BAŞLATTIK

“100 bine yakın maskeyi 
kullanım için duraklarda 
hazır tutuyoruz. Tüm maske 
stogumuzu halka dağıtıyo-
ruz. Sağlık Bakanlığı öncülü-
ğünde 20-65 yaş arasındaki 
vatandaşlarımıza maske da-
ğıtılacak. Sahra hastaneleriy-
le ilgili çalışmaları başlattık. 
Yenikapı, Maltepe, Beylikdü-
zü balık halinin bunun için 
uygun mekânlar olduğunu 
düşünüyoruz. İnşallah gerek 
olmaz ama olması halinde 
sahra hastanelerinin hazır 
olmasını önemsiyorum.”

İMAMOĞLU SOSYAL YARDIM BÜTÇESİNİN 775 MİLYON LİRAYA ÇIKARILDIĞINI AÇIKLADI

500 bin  
koli yardım
dağıtımı  
başlıyor
İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanı İmamoğlu, belediyenin 374 milyon lira olan bütçeyi iki 
katına çıkardıklarını söyleyerek, “100 binden fazla insanımıza yardıma hazırlanıyoruz” dedi.

Başkan İmamoğlu ikinci 
belediye çalışanının has-
talığa yenik düştüğünü 
açıkladı. İmamoğlu şu 
paylaşımı yaptı: “Ne yazık 
ki, ikinci personelimizi 
de salgına kurban verdik. 
Bugün hayatını kaybeden 
Ağaç AŞ çalışanımız Sü-
leyman İleri’ye Allah’tan 
rahmet, yakınlarına ve 
İBB ailesine başsağlığı di-
lerim. Covid19 testi pozitif 
çıkan personel sayımız 
161’e çıkmıştır, tedavileri 
devam etmektedir”

Belediyede 
ikinci korona 
kurbanı

İmamoğlu, salgın nede-
niyle zor günler geçiren 
şehir içi toplu taşıma sek-
törünün temsilcileriyle, 
telekonferans yoluyla top-
lantı gerçekleştirdi. İBB’nin 
de ciddi anlamda bütçe 
kaybına uğradığını belir-
ten İmamoğlu, yaşanan 
sıkıntılı sürece rağmen özel 
halk otobüsü esnafına 30 
milyon TL ödeme yapacak-
larını duyurdu. İmamoğlu, 
“30 milyonun, planlanan 
15 milyonu için puantajları 
hazırlandı. Mali İşlemler 
birimimiz de gerekli iş-
lemleri yapacak. Bugün ve 
yarın, paralar hesaplarını-
za aktarılacak” dedi.

‘Halk 
otobüslerine 
30 milyon 
lira ödeme’

İstanbul’da koronavirüs tedbirleri kapsamında 
30 Mart - 5 Nisan arasında kentin tüm giriş ve çı-
kışlarında yapılan denetimlerde 266 bin 840 araç 
ile 528 bin 375 kişi kontrol edildi. İstanbul Trafik 
Denetleme Şube Müdürlüğü ekiplerince 30 Mart 
- 5 Nisan arasında kentin tüm girişi çıkışlarında 
araçlar ve yolcular denetlendi.

Uygulamalarda 201 bin 15 özel araç ve 64 bin 
888 ticari araç ile 528 bin 325 kişi kontrol edildi. 
Kontrollerde kurallara uymayan 273 kişiye Ka-
bahatlar ve Hıfsızsıhha Kanunundan idari para 
cezası uygulandı. Denetimlerde 365 araç sürü-
cüsüne de trafik cezası yazıldı. Şehir içinde 4-5 
Nisan’da yapılan denetimlerde ise 10 bin 342 araç 
kontrol edildi. Kurallara uymayan 100 kişiye idari 
para cezası uygulanırken 139 araç sürücüsüne de 
trafik cezası kesildi.

İSTANBUL’DA 
KİLOMETRELERCE 
ARAÇ KUYRUĞU

Barajlar alarm veriyor
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Koronavirüse karşı insanlar üzerindeki ilk aşı dene-
mesi yapan Amerikalı firma Moderna Therapeutics, 
klinik denemelerin başarıyla devam ettiğini ve gele-
cek sonbahardan itibaren ilk aşıların dağıtabileceğini 
duyurdu. Aşının geliştirilme aşamasının ‘rekor’ hızla 
devam ettiğinin söyleyen firma, “Hükümetler onay-
larsa, 2020 sonbaharına kadar sağlık personelleri ve 
risk altındaki kişilere aşıyı dağıtmaya başlamayı umu-
yoruz. İkinci hedef, geliştirmenin başlamasından 12 
ila 18 ay sonra, yani 2021’de resmi izinler alındıktan 
genel dağıtıma başlamak” diye konuştu.

Dünyanın farklı bölgelerinde aşı çalışmaları devam 
ederken, merak edilen bir diğer soru da “koronavirüs 
mutasyona uğrarsa, aşı etkisini kaybeder mi” oldu. Ko-
nuya ilişkin açıklama yapan şirket, “Aşı için kullandı-
ğımız yöntem ve teknoloji, şu anda devam eden mutas-
yonlardan etkilenmeyen proteinlere odaklanıyor” dedi.

Koronavirüse karşı stratejisiyle uzmanlar 
tarafından dünyaya model olarak gösterilen 
Almanya’da yeni vaka sayısı dört gündür aza-
lıyor. Dünya çapında en çok can kaybının ya-
şandığı İtalya’da da benzer seyirle dört gündür 
can kaybında azalma saptandı. İtalya’da hem 
vefat hem yeni vaka sayısında düşüş gözlendi.

Alman hükümetinin salgına karşı hazırlıklı 
olması ve çok sayıda test yapma stratejisi uy-
gulaması birçok uzman tarafından önerilmişti. 
Şu ana kadar 95 bin 391 vaka tespit eden Al-
manya son dört günün verilerine göre, virüsün 
yayılma hızını tersine çevirmiş görünüyor.

Bir önceki güne göre 2 bin 259 daha az vaka 
tespit eden Almanya’da, son 24 saatte 3 bin 
677 yeni vaka tespit edildiği açıklandı.

İspanya ise İtalya’dan sonra en çok can kay-
bının yaşandığı ülke oldu. İspanya’da, Çin ve 
İtalya’dan sonra virüs tespit edilmesine rağ-
men bu kadar yüksek can kaybı yaşanması ise 

sağlık sistemi eksikliği ve önlemlerin geç alın-
ması olarak görülmüştü.

24 Mart’tan bu yana en düşük can kaybının 
yaşandığı ülkede son dört günün verileri, yaşa-
nan can kayıplarında azalma olduğunu ortaya 
koydu. Uzmanlar ise bu durumu İspanya’da 
salgının doruk noktasına ulaşmış olabileceği 
olarak yorumlanıyor. Hatta bunun bir umut 
ışığı yarattığı söyleniyor.

İTALYA’DA HEM CAN KAYBI HEM 
YENİ VAKA DÜŞÜŞTE

Benzer bir durum İtalya’da da geçerli. On 
binden fazla vatandaşını kaybeden İtalya’da 
günlük can kaybı ve yeni vaka sayılarında 
azalma görüldü.

26 Mart’ta günlük yeni vaka sayısının 6 bin-
lerde olduğu ülkede, bir hafta içinde günlük 
vaka sayısı 5 bine ardından da 4 bine kadar 
geriledi.

İSPANYA ve İtalya’da hem 
can kayıplarının hem de koro-
navirüs vakalarının sayısında 
azalma görülmesi, sokağa çık-
ma kısıtlamalarının işe yaradığı 
umudunu doğurdu. Şimdi ise 
İspanya karantina uygulamala-
rını hafifletmeyi, İtalya karanti-
nayı sonlandırmayı düşünüyor.

İspanya’da hükümet karan-
tina uygulamalarını hafiflese 
bile sokağa maskeyle çıkılması 
gerekebileceğini açıkladı.

İtalya’da ise son 2 haftanın en 
düşük ölüm oranı kaydedilince 
Sağlık Bakanı Roberto Speran-
za, sıkı karantina uygulamasını 
artık yavaş yavaş hafifletmeye 

karar verdiklerini duyurdu.
Bu açıklama, yaşantının es-

kisi gibi mi olacağı yoksa yeni 
bir yaşam tarzının mı ortaya 
çıkacağı sorularını beraberinde 
getirdi. 

İtalya’da yaşayan gazeteci 
Murat Çınar son gelişmeyle 
ilgili yapılan açıklamalarda; el-
diven, maske ve sosyal mesafe 
kuralının korunacağını ve Ko-
vid-19 hastalarının tedavi edi-
leceği hastaneler kurulacağının 
açıklandığını aktardı. Ayrıca 
çalışması devam eden antikor 
ve serolojik testlerle beraber 
kimlerin virüs kaptığının ya 
da kimlerde virüs olmadığının 

tespit edileceğinin açıklandığı-
nı söyledi. 

Sonraki  aşamada Güney 
Kore, Çin ve İsrail’de uygulanan 
cep uygulamalarıyla kontrol 
mekanizmasının kurulacağının 
açıklandığını söyleyen Çınar, 
kısıtlamalara ilişkin İtaya’da 
henüz bir tepkinin oluşmadı-
ğını aktardı. Çınar, uzmanların 
ise daha temkinli olunması 
gerektiğini ve Mayıs ayının 
ortasına kadar virüsün etkisi-
nin devam edeceğini açıkla-
dıklarını söyledi. Geçilen ikinci 
aşamanın İspanya ve İtalya’da 
etkisinin ne olacağı ise önü-
müzdeki günlerde belli olacak.

İspanya’da hayatını kaybeden ilk doktor Luis An-
tonio Perez’in kızı anlattıklarıyla ülkedeki durumu 
gözler önüne serdi. Perez, babasına hastaneye gittik-
ten 12 gün sonra test yapıldığını ve erken müdahale 
edilseydi hayatını kaybetmeyeceğini söyledi.

İspanya Kadınlar Basketbol 2. Ligi takımlarından 
Barakaldo’da forma giyen basketbolcu Marta Perez, 
İspanya’da koronavirüsle mücadelede hayatını kay-
beden ilk İspanyol doktor Luis Antonio Perez’in kızı. 

Marta Perez, babasının başından geçenleri ve koro-
navirüsün İspanya’da bıraktığı izler hakkında yaptığı 
açıklamada şunları söyledi:

“Babam, Madrid’de koronavirüs vakalarına bakan 
ilk doktorlardandı. Gece gündüz demeden günde 12 
saat çalışıyordu. İlk başta bir belirtisi yoktu. 2-3 gün 
sonra belirtileri göstermeye başladı ve karantinaya 
alındı. Hastanede bir hafta bekledi. Annem ve bende 
de belirtiler vardı. Babama 12 gün sonra test yaptılar. 
Tsti hemen yapıp 2. günden tedaviye başlansaydı 
bunları konuşmuyor olacaktık. Büyük bir organizas-
yon eksikliği vardı. Virüs taşıyanların çoğu belirti 
göstermiyor bile. Şimdi 60 yaş üstündekilere daha iyi 
tedavi uygulanıyor. Önlemleri başta da alabilirdik.”

Aşı yok ama 
kısıtlamalar 
hafifletiliyor

BABAMA 12 GÜN  
SONRA TEST YAPTILAR

İspanya’da ölen ilk 
doktorun kızı konuştu:

ABD AŞI İÇİN 
TARİH VERDİ

Virüsün yayılma hızı 
Avrupa’da azaldı 
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İskoçya’da salgın kapsamında kendi-
sinin önerdiği karantina önlemlerine 
uymayan Kamu Sağlığı İdaresi Başka-
nı Dr. Catherine Calderwood istifa etti. 

İskoç özerk yönetiminin tıp konu-
sundaki başdanışmanı Dr. Catherine 
Calderwood, ailesiyle birlikte ikinci 
evlerini ziyaret ettiği için polis tara-
fından uyarıldıktan sonra istifa etti. 
İskoçya Kamu Sağlığı İdaresi Başkanı 
Calderwood ve ailesinin seyahatle-
rinin fotoğrafı Scottish Sun gazetesi 
tarafından yayınlanmıştı. İskoçya 
Emniyet Genel Müdürlüğü, “Evlerden 
çıkmama kuralı istisnasız herkes için 
geçerlidir” dedi.

DÜNYA genelinde yeni tip korona-
virüs (Kovid-19) salgını kaynaklı can 
kaybı sayısı 75 bine yaklaşırken, iyile-
şenlerin sayısı 275 bini aştı. Birleşmiş 
Milletler (BM), koronavirüs karanti-
nası altında bazı ülkelerde artan ka-
dına şiddetin önlenmesi çağrısı yaptı. 
Romanya’da olağanüstü hal 16 Mayıs 
2020 tarihine kadar uzatıldı. Azerbay-
can Cumhurbaşkanı İlham Aliyev, sal-
gın nedeniyle yaşı ve sağlık durumu 
dolayısıyla özel bakıma muhtaç, yaşı 
65’ten büyük 176 mahkumu affetti.

Salgında en fazla can kaybının 
yaşandığı İtalya’da, can kaybı son 24 
saatte 636 kişi artarak, 16 bin 523’e 
yükseldi. Salgının başından beri top-
lam 132 bin 547 kişiye virüs bulaştı-
ğı, iyileşenlerin sayısının ise 20 bin 
996’ya ulaştığı açıklandı.

İspanya’da ise Kovid-19 salgınından 
hayatını kaybedenlerin sayısı 13 bin 
169’a çıkarken, vaka sayısı 135 bin 
32’ye yükseldi.

KAPLANDA KOVID-19  
TESPİT EDİLDİ

Dünya genelinde en fazla vaka sa-
yısının tespit edildiği ABD’de yeni tip 
koronavirüs salgınında hayatını kay-
bedenlerin sayısı 10 bin 467’ye yükse-
lirken, vaka sayısı 356 bin 7’ye ulaştı. 

New York’taki Bronx Hayvanat Bah-
çesinde yaşayan Nadia isimli kaplan-
da Kovid-19 tespit edildiği bildirildi.

Salgından en fazla etkilenen bir 
başka Avrupa ülkesi Fransa’da ise Ko-
vid-19 nedeniyle hayatını kaybeden-
lerin sayısı 833 artarak 8 bin 911’e 
yükseldi. Virüs tespit edilenlerin 

sayısı 98 bin 10’a, iyileşenlerin sayısı 
ise 17 bin 250’ye çıktı.

İngiltere’de hayatını kaybedenlerin 
sayısı son 24 saatte 439 artarak 5 bin 
373’e yükseldi. Vaka sayısı ise 51 bin 
608 oldu. 

İRAN’DA VAKA SAYISI  
60 BİNİ AŞTI

İran’da vaka sayısı 60 bin 500 
ve hayatını kaybedenlerin sayısı 3 
bin 739’a yükselirken, ülkede Ko-
vid-19’dan koruduğu söylentileri 
üzerine tüketimi artan sahte içkiden 
zehirlenerek hayatını kaybedenlerin 
sayısı ise 339’a yükseldi.

İran Sağlık Bakan Yardımcısı Ali 

Rıza Reisi, Kovid-19 nedeniyle haya-
tını kaybedenlerin yaş ortalamasının 
57 ila 59 aralığında olduğunu söyledi.

Vaka sayısının 101 bin 214, ölü 
sayısının 1622’ye yükseldiği  Alman-
ya’da ise Kur’an-ı Kerim eğitimleri 
“uzaktan eğitim” sistemiyle verilme-
ye başladı.

ADALAR KARANTİNA  
ALTINA ALINDI

Yunanistan’da can kaybı 79’a yük-
selirken, virüs tespit edilen kişi sayısı 
1755 oldu. Yunanistan’ın turistik ada-
ları Mikonos ve Santorini karantina 
altına alınırken, kısmi sokağa çıkma 
yasağı getirildi.

İngiltere’de bir yoğun bakım 
doktoru, sağlık çalışanlarının 
çaresiz kalarak çöp torbasından 
yapılmış ‘koruyucu kıyafetler’ 
giyerek çalıştığı anı paylaştı.

Dünyada can kaybı  
70 bini aştı ABD’de 
356 bin kişi enfekte

ABD’de koronavirüs salgınını “kit-
lesel histeri” olarak niteleyen müzis-
yen pastör Landon Spradlin hayatını 
kaybetti.

66 yaşındaki Spradlin’in, ABD’de 
vakaların görülmeye başlamasından 
bir ay sonra düzenlenen ve uyarılara 
rağmen iptal edilmeyen festivalde 
konser vermiş ve festival sonrası 
yapılan testi negatif çıkmıştı.

Mart ortasında durumu ağırlaşan 
ve bu kez koronavirüs testi pozi-

tif çıkan Spradlin sekiz gün yoğun 
bakımda kaldıktan sonra yaşamını 
yitirdi.

‘TRUMP’I YIPRATMAK İÇİN’
Evanjelist pastör, hastayken Face-

book’taki mesajlarında medyanın 
seçim yılında ABD Başkanı Trump’ı 
yıpratmak için koronavirüs üzerin-
den bir korkutma kampanyasına 
giriştiğini öne sürmüş, “Virüs geldiği 
gibi gidecek” demişti.

‘KİTLESEL HİSTERİ’ DEMİŞTİ 
KOVİD-19’DAN ÖLDÜ

Yaklaşık 12 gün önce koronavi-
rüs tanısı konan ve semptomlar 
nedeniyle önceki akşam hastaneye 
kaldırılan İngiltere Başbakanı Bo-
ris Johnson yoğun bakıma alındı. 
Yoğun bakıma alınmadan birkaç 
saat önce Twitter hesabından açık-
lama yapan Johnson, “Dün gece, 
doktorumun tavsiyesi üzerine bazı 
rutin testler için hastaneye gittim. 
Moralim iyi; virüse karşı birlikte 

mücadele etmek ve herkesi güven-
de tutmak adına ekibimle iletişim 
halindeyim” dedi. 

Yoğun bakıma alınan Başbakan 
Johnson’ın yerine göreve Dışişleri 
Bakanı Dominic Raab’ın vekalet 
edileceği iddia edildi. 
The Guardian, yoğun bakım ha-
berinden önce Johnson’ın duru-
munun kamuoyuna açıklanandan 
daha ağır olduğunu öne sürmüştü.

Çin’de karantina ve seyahat 
yasaklarının hafifletilmesinin 
ardından hafta sonunda bin-
lerce kişi, tehlikenin henüz 
geçmediği uyarılarına rağmen 
turistik yerlere akın etti. Birçok 
park yüzleri maskeli büyük bir 
kalabalığın akınına uğradı.

Sabah 07.48’de en çok ziyaret 
edilen parklardan biri, günlük 
20 bin kişilik ziyaretçi kapa-
sitesinin dolduğunu açıkladı. 
Kalabalık fotoğraflarının sosyal 
medyada yayımlanmasından 
sonra Komünist Partisi uyarı 
yayımladı. Başkent Pekin’de 
de benzer manzaralar yaşandı. 
Kent sakinleri parklara ve açık 
alanlara akın etti.

Karantina hafifledi parklar doldu

Boris  Johnson 
yoğun bakıma alındı

KENDİ YASAĞINA 
UYMADI İSTİFA ETTİ

Japonya  acil durum ilan etti
Koronavirüs salgını ya-yılma oranını düşürse de başkent Tokyo’da yeni va-kaların önüne geçemeyen Japonya Başbakanı Shinzo Abe’den acil durum açıkla-ması geldi. Abe, Tokyo dahil altı idari bölgede acil durum ilan edileceğini açıkladı.
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Gaziantep Büyükşehir Belediye Başkanı Fatma 
Şahin, kentte koronavirüs ile ilgili alınan önlem-
leri T24’te anlattı. Günde 15 bin maske üretimi 
yaptıklarını açıklayan Şahin, başta yüksek risk 
grubundakiler olmak üzere kamu personeline da-
ğıtıldığını söyledi. Türkiye’deki maskelerin yüzde 
95’inin Gaziantepte üretildiğini söyleyen Şahin, 
bunları Mehmetçiğe ve polise de gönderdiklerini 
söyledi. Kentin giriş ve çıkışlarına ateş ölçerler 
koyduklarını ifade eden Şahin, “Suriyeli doktorlar 
da bu taramalarda bizlere destek veriyor” dedi. 

Valiliklerin başlatığı yardım kampanyalarına 
paralel kampanyaları doğru bulmadığını da belirten 
Fatma Şahin, belediye olarak Valilik bünyesindeki 
kampanyaya dahil olduklarını açıkladı.Partiler arası 
ayrışmanın böylesi bir zamanda doğru olmadığına 
vurgu yapan Fatma Şahin Koronavirüs’le mücadele 
kapsamında ‘Milli seferberlik içinde olmalıyız” dedi.

sağlıklı kal
#Evde

Koronavirüs nedeniyle evlerde izole hayatın 
devam ettiği bugünlerde, uzmanlar kilo almamaya 
dikkat etmek gerektiğini söylüyor. Kilo almanın 
önüne geçmek içinse doğru ve dengeli beslenme-
nin önemine dikkat çekiliyor. 

Diyetisyen Hande Nur Uzun, bugünlerde hare-
ket kısıtlılığının dikkate alınması gereken önem-
li konulardan olduğunu söyledi. Halk arasında 
şişmanlık, diğer bir deyişle obezitenin dünyanın 
ortak sağlık problemi olduğunu söyleyen Uzun 
şu önerilerde bulundu: “Pek çok insanımız evde 
kaldığı için sıkılabilir. Boş vaktini değerlendirmek 
veya evde bir şeylerle uğraşmak adına çeşit çeşit 
yeme ve tatlıların yapıldığı bu günlerde beslenme-
mize daha çok dikkat etmemiz gerekiyor. Evde kal-
dığımız daha az hareket ettiğimizi de göz önünde 
bulundurursak ‘Evde kal’ günlerinde vücut diren-
cini ve bağışıklık sistemini güçlü tutacak gıdalarla 
aşırıya kaçmadan beslenmeliyiz. İmkanlar ölçü-
sünde daha fazla hareket etmeliyiz”

Gaziantep Büyükşehir 
Belediye Başkanı Şahin:
SURİYELİ  
DOKTORLAR ATEŞ 
ÖLÇÜMÜNDE  
DESTEK OLUYOR

KARANTİNADAN 
KAÇTI MEMLEKETTE 
YAKALANDI

İstanbul’da korona pozitif çıkan 60 yaşındaki 
K.E. gözlem altına alındı ve oturduğu apartman 
da karantinaya alındı. Hastayı kontrol etmek için 
gelen sağlık görevlileri K.E.’yi evde bulamayınca 
durumu polise bildirdi. Memleketi Rize’de yaka-
lanan K.E. hastanede gözlem altına alındı. Sosyal 
medya hesabından açıklama yapan K.E. “Pozitif 
olduğumu bilsem, oğullarım ve gelinimi ile birlik-
te arabayla seyahat edip, hem kendimin hem de 
onların hayatlarını tehlikeye atar mıydım?’’ diye-
rek şunları söyledi;

“Hastanede kaldığım süre zarfında şahsıma ‘Po-
zitif’ olduğuma dair herhangi bir bilgi aktarımında 
bulunmamışlardır. 17 gün sonra Rize/Fındıklı ilçe-
sindeki evime Polis ekipleri gelip ‘Pozitif’ olduğu-
mu söylediler. Pozitif olduğumu bilsem, oğullarım 
ve gelinimi ile birlikte arabayla seyahat edip, hem 
kendimin hem de onların hayatlarını tehlikeye 
atar mıydım? Bilinçli bir insan olduğum kanaatin-
deyim, tüm çevremde beni bu şekilde bilir.” 

hareketsizliğine 
karşı ev 

egzersizleri

KORONA

Eskişehir Teknik Üniversitesi 
koronavirüs günlerinde evde uy-
gulanabilecek fiziksel aktiviteler 
içeren bir katalog yayınladı. 

Önerilere göre, 18-64 yaş 
arasındaki yetişkinlerin hafta 
boyunca en az 150 dakikalık 
orta şiddetli fiziksel aktiviteye 
ya da 75 dakikalık yüksek şid-
detli fiziksel aktiviteye katılma-
sı gerekiyor.

Kalp damar sistemi üzerin-
de büyük etkisi olan koşu gibi 
aerobik aktivitelerin en az on 
dakika sürecek şekilde tasar-
lanması gerektiği söylenen ka-
talogta,  ağırlık kaldırmak gibi 
kas güçlendirici aktivitelerin 
büyük kas gruplarını içermesi 

ve haftada en az iki gün yapıl-
ması gerektiği ifade edildi.

5-17 YAŞ ARASI İÇİN 
AKTİVİTE SÜRESİ 
FARKLI

Çocuklar ve ergenlik çağın-
daki bireyler için de fiziksel 
aktivite önerileri yapan üniver-
site, 5-17 yaş arasındaki çocuk 
ve gençlerin günlük en az 60 

dakikalık orta – yüksek şiddet 
arasında değişen fiziksel ak-
tiviteye katılması gerektiğini 
bildirdi. Öte yandan fiziksel ak-
tivitenin büyük bir bölümünün 
kalp damar sistemini destekle-
yen koşu gibi aerobik egzersiz-
ler olmasına özen gösterilmesi 
önerildi.

YAŞLI BİREYLER İÇİN  
EN AZ 150 DAKİKA

Yaşlı bireyler içinse bir hafta 
boyunca en az 150 dakikalık 
koşu gibi aerobik, hafif-orta 
şiddet arasında değişen fiziksel 
aktiviteye ya da 75 dakikalık 
yüksek şiddetli fizikse aktivite 
önerildi. 
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Ispanya’da 
‘vatandaşlık 
maaşı’ sesleri 

Avrupa’da koronavirüs nedeniy-
le en çok kayıp veren iki ülkeden 
biri olan İspanya’da, Başbakan 
Pedro Sanchez’in hükümeti yeni 
bir plan üzerinde çalışıyor. Geçen 
ay ülke ekonomisini güçlendir-
mek için 200 milyar Euro’luk 
yardım paketi açan hükümet şim-
di de ‘vatandaşlık maaşı üzerinde 
odaklandı. Bloomberg’in haberi-
ne göre salgının mali yüküne çö-
züm bulmaya çalışan hükümetin 
Başbakan Yardımcısı ve Ekonomi 
Bakanı Nadia Calvino, bu tedbir-
lerin parçası olarak ‘vatandaşlık 
maaşı’ üzerinde çalışıldığını 
açıkladı. Calvino, İspanyol La 

Sexta kanalına verdiği röportaj-
da, Sosyal Güvenlik Bakanı Jose 
Luis Escriva’nın projeyi koordine 
ettiğini ve öncelikli amacı ailelere 
yardım etmek olan bu uygulama-
yı “mümkün olan en kısa sürede 
yürürlüğe koymaya” dair planlar 
yaptığını kaydetti. 

KALICI HALE GELİR Mİ
Bununla birlikte Madrid hükü-

metinin daha kapsamlı bir hede-
finin olduğunu belirten Başbakan 
Yardımcısı Calvino, vatandaşlık 
maaşı hamlesinin “kalıcı ve yapı-
sal bir vasıta” haline gelmesinin 
amaçlandığını ifade etti. Sanchez 

ev kredisi ödemelerini durdurur-
ken, ayakta kalma mücadelesi ve-
ren işletmelere “İspanya demok-
rasi tarihinin gördüğü en büyük 
kaynak seferberliği” kapsamında 
nakit artışı sağlanacağını belirt-
mişti.

3 HAFTADA 900 BİN İŞSİZ
İspanya yönetimi, salgın nede-

niyle olağanüstü hal ilan etmişti. 
Resmi verilere göre 13 binden 
fazla kişinin hayatını kaybettiği 
İspanya’da martta rekor seviyede 
iş kaybı yaşandı. Ülkede üç hafta-
lık zaman diliminde 900 bin kişi 
işsiz kaldı.

Ekonomileri durma noktasına getiren salgın ülkelerin çok farklı tedbirler 
almasına da yol açıyor. İspanya’da hükümetin hazırladığı ve bir an önce 
uygulamayı planladığı ‘vatandaşlık maaşı’ bu projelerden biri.  

Vatandaşlık  
maaşı nedir

  Vatandaşlık 
maaşı, bir ülkede 
yaşayan tüm in-
sanlara, sadece 
toplumun bir fer-
di oldukları için 
koşulsuz sağlanan 
düzenli bir nakit 
geliri ifade eder.

Akaryakıt ürünlerinden benzine, bu gece 15 kuruş yeni bir zam 
geldi. Bu zamla birlikte benzin, motorine göre daha pahalı hale geldi. 
Yeni düzenlemeyle benzin, halen 5 TL 26 kuruştan satılan benzin 
5.41 kuruşa yükseldi. Motorin ise 5 TL 38 kuruştan satılıyor.

Kredi derecelendirme kuruluşu Fitch Ratings 
Direktörü Douglas Winslow, resesyona giren Avrupa 
Bölgesi’nin yüzde 4.2 daralmasını beklediğini bu-
nun da Türkiye’yi etkileyebileceğini bildirdi. Wins-
low, “Türkiye’nin 2021 yılında yüzde 4.5 seviyesin-
de büyümesini bekliyoruz”dedi.

Winslow’un Türkiye değerlendirmesi şöyle: “Bu 
yılın ilk çeyreğinde, Türk ekonomisi yüzde 6 seviye-
sinin üzerine çıktı. İkinci çeyrekte sert bir daralma 
bekliyoruz. Evlerde kalma sürecinin sonunda üçün-
cü çeyrekte ise daha yatay bir büyümenin ardından, 
dördüncü çeyrekte iyileşmenin görülmesini öngö-
rüyoruz. Türkiye’nin 2021’deyüzde 4,5 seviyesinde 
büyümesini bekliyoruz ki bu bizim değerlendirme-
mize göre sürdürülebilir bir büyüme oranıdır.” 

Euro Bölgesi’nin yüzde 4,2 daralmasının beklliyo-
ruz. Türkiye’nin de ihracat cephesinde Avrupa’daki 
resesyondan etkilenebilir. Türkiye’nin dış finans-
man ihtiyacının halen temel hassasiyetler arasında. 
Cari yıl yüzde 1 seviyesinde bir açık verilebilir. 2020 
yılında enflasyonun yüzde 8,5 seviyesinde gerçek-
leşmesinin öngörüyoruz, TCMB faizleri yüzde 8,75’e 
indirilmesini tahmin ediyoruz. Düşük reel faiz oranı 
TL üzerinde aşağı yönlü baskıları artırabililir ve özel 
sektörün dış finansman cephesinde zorlanabilir.”

‘Türkiye 
2021’de 
yüzde 4.5 
büyür’

Y kuşağı ve sonrası için çok fazla bir 
anlam ifade etmese de 1980’lere kadar 
içinde yaşadığımız iki kutuplu dünya-
da insanlığın en büyük kâbusu, olası 
bir nükleer savaştı. Bugünlerde ilgiyle 
izleyebileceğiniz “Dünyalar Savaşı” bel-
geselinde bahsedilen “kıyamet saati”, 
Ikinci Dünya Savaşı sonrasındaki yarım 
yüzyıllık dönemde ABD liderliğindeki 
Batı ve Sovyetler Birliği liderliğindeki 
Doğu arasında yaşanan nükleer ge-
rilimin oluşturduğu tehdidi herkesin 
anlayabilmesi amacıyla Chicago Üni-
versitesindeki bilim insanları tarafından 
1947’de üretilmiş bir kavramdı. Bu konu 
birçok felaket filmine de ilham kaynağı 
olmuştu. Geçen yıl altıncısı vizyona 
giren Terminatör film serisinin ilkini 
1984’te izlediğimizde nükleer felaket 
hâlâ açık ve yakın bir tehditti. Bu filmler 
arasında beni en çok etkileyenler 1959 
yapımı Kumsalda (On the Beach) ve 
1983 yapımı Ertesi Gün (The Day After) 
olmuştu.

Ertesi Gün filminin çarpıcılığı, nükleer 
felaketin dehşetini yansıtan son derece 
gerçekçi sahneleriydi. Nükleer silahların 
patlama anı, hem de efekt teknolojisi 
bugünkünün çok gerisinde olmasına 
karşın, izleyenlere 10 dakikaya yakın 
gerçek anlamda kıyameti hissettiriyor-

du. Bunun ötesinde bence asıl etkileyici 
olan ve filmin dünyayı ayağa kaldıran 
önemli yönü, savaş sonrası sağ ka-
lanlarda meydana gelen değişimleri 
gösteren acı verici sahneleriydi. ABD’nin 
Orta-batısındaki Kansas City’de müref-
feh bir yaşam sürmekteyken yaşamları 
altüst olan sıradan insanların nükleer 
felaket sonrası hayatta kalma çaba-
larını ve yaşanan yıkımın sonrasını 
aktarmadaki başarısı ile bu film sinema 
tarihine geçti.

Bugünlerde bütün yakıcılığı ile yaşa-
dığımız Covid-19 salgınının arkasından 
nasıl bir ekonomik tablo ile karşı karşıya 
kalacağımız bütün insanlık açısından 
önemli bir soru. Salgının daha ne kadar 
etkili olacağı konusunda farklı görüşler 
var. Kesin olan ise insanlığın, geçmişte 
birçok kez olduğu gibi bu felaketin de 
üstesinden geleceği. Yüreğimizi hüzünle 
dolduran kayıplar verdik ve veriyoruz 
ama umut yeniden yeşerecek. Sağlık 
sorunu hafifledikten sonra ise salgının 
ekonomide bırakacağı izler ile yüzleş-
mek kaçınılmaz olacak. Dolayısıyla 
yöneticilere düşen, bir yandan bugünün 
acil sorunlarıyla uğraşmak, bir yandan 
da salgının etkileri ortadan kalkınca yüz 
yüze kalacağımız ekonomik tablonun 
üstesinden nasıl geleceğimizin planla-

masını yapmaktır. Bugün gündemin ön-
celikli maddeleri; salgınla mücadelenin 
etkinliğini artırma ve sağlık sistemini 
güçlendirme önlemlerini almak, salgının 
ekonomi üzerindeki anlık etkilerini ber-
taraf etmek, toplumun acil ihtiyaçlarını 
karşılamak, işsiz kalanları ve gelir kay-
bına uğrayan kesimleri ekonomik olarak 
desteklemektir. Bununla birlikte Corona 
virüs salgını kapımızı çalmadan sağlık 
ve salgın yönetimi hususunda hazırlan-
mak ne kadar önemli idiyse, bugünden 
salgın sonrasında karşılaşacağımız ağır 
ekonomik tablo ile ilgili planlama yap-
mak da hem devlet hem firmalarımız 
açısından o kadar önemlidir.

Covid-19 salgının küresel ekonomi 
üzerindeki olumsuz etkilerini ne yazık ki 
tam olarak hesaplamak mümkün değil. 
Mart başında salgının etkileri gözlen-
meye yeni başlamışken 2020 yılı için 
küresel büyümenin yüzde 2 civarında 
olması bekleniyordu, şu anda tahminler 
ekonominin yüzde 2’den fazla daralabi-
leceği şeklinde revize edilmiş durumda. 
Bir ay önce Covid-19’un küresel üretim-
de yol açtığı kayıp yaklaşık yarım trilyon 
dolar olarak hesaplanırken bugün 
bunun on katı kadar olabileceği tahmin 
ediliyor. Dolayısıyla planlama açısından 
bir zorluk olduğu açık ama bazı senaryo 

analizleri yapılabilir.
Iyimser senaryo, vaka sayılarının 

Mayıs ayında zirveye ulaştıktan sonra 
azalmaya başlayacağı yönünde. Buna 
göre yılın ikinci çeyreğinde salgının 
sağlıkla ilgili akut devresinin biteceği 
varsayılıyor. Ikinci çeyrekte şimdiye 
kadar benzeri görülmemiş ekonomik 
daralmaların kaydedileceği konusunda 
neredeyse görüş birliği sağlanmış 
durumda. Iyimser senaryoyu esas 
alanlar üçüncü çeyreğin ikinci yarısında 
iktisadî faaliyette toparlanmanın 
başlayabileceği kanısında. Bu durumda 
bile ekonominin kısa zamanda 
toparlanacağını beklemek fazlaca 
iyimserlik olur. Üretim kapasitesinde 
ne yazık ki kısa zamanda telafi 
edilemeyecek kalıcı kayıplar olacağı 
anlaşılıyor. Kapanan birçok işletmenin 
bir daha açılıp açılamayacağı 
meçhul. Gelir kaybına uğrayan 
kesimlerin yeniden yüksek büyümeyi 
destekleyebilecek düzeyde tüketim 
yapacak duruma gelmesi zaman alacak. 
Dolayısıyla üçüncü çeyrekte pozitif 
büyüme rakamları görülse bile asıl 
toparlanma ancak yılın son çeyreğinde 
gerçekleşebilecek gibi görünüyor.

Bu sorundan Türkiye’nin de 
içinde bulunduğu gelişen piyasa 

ekonomilerinin daha fazla etkileneceğini 
dikkate alarak gerekli planlamayı 
bugünden yapmakta fayda var. Gelişen 
ekonomiler, finansal piyasalarda bugün 
hâkim olan riskten kaçış havasının 
olumsuzluklarını iliklerine kadar yaşıyor. 
Uluslararası rezerv kabul edilen paraları 
basabilen ve yurt içi tasarrufları yüksek, 
finansal piyasaları derin olduğundan 
daha güçlü malî genişleme yaratabilen 
gelişmiş ekonomiler kadar imkânları 
olmadığı için yaşanan krize karşı önlem 
alma kapasiteleri sınırlı. Sıkıntıya giren 
işyerlerini, gelirini kaybeden insanları, 
işsizleri destekleme güçleri daha zayıf. 
Bu ise daha büyük bir yıkımla karşı 
karşıya olma risklerini artırıyor.

Covid-19 salgını öncesinde 
alıştığımız dünyadan farklı bir ortam 
bekliyor bizi, bu kesin. Umarım Ertesi 
Gün filmindeki kadar olmasın ama 
bizim de yaşamlarımız değişecek. 
Dolayısıyla bir yandan sahada fiilen 
mücadeleyi yürütenleri desteklerken 
bir yandan da “Ertesi Gün” için –en 
azından zihinsel– hazırlık yapmak 
zorundayız. “Şimdi sırası mı” demek 
doğru değil. O gün gelip kapıya 
dayandığında çok geç olacak zira.

Haftaya inşallah buradan devam 
edelim…

DOÇ. DR. 
IBRAHIM
TURHAN Sonraki gün…

Benzine 15 kuruş zam yapıldı 
pompa fiyatı motorini geçti

Altın rekor kırdı 
dolar yükselişte

Koronavirüs salgınının etkisiyle 
tüm dünyada istikrarlı yükse-
len dolar kuru, geçtiğimiz 
haftayı 6.73 TL seviye-
sinden tamamlarken; 
yeni haftaya 6.74 TL se-
viyesinden başladı. Dolar 
fiyatları, gün içerisinde en 
yüksek ise 6.7900 TL seviyesine 
kadar çıktı. Dolar, piyasalar kapan-
dıktan sonra uluslararası piyasalar-
da saat 23.18 itibarıyla 6.7897 TL’den işlem gördü. 
Euro fiyatları gün içerisinde en yüksek 7.3371 TL’den 
alıcı buldu. Yeni haftada hem yurtiçi hem de yurtdı-
şında koronavirüsle ilgili gelişmeler kurun seyrinde 
belirli oluyor.

TÜM ZAMANLARIN REKORU
Yatırımcıların güvenli limanı altın yükselmeye de-

vam ediyor. Yeni haftaya da primle başlayan altının 
gram fiyatı, TL bazında tüm zamanların en yüksek 
seviyesi olan 355,1 lirayı gördü. Gece yükselişini 
sürdüren altın saat 22.45’te 364.59 TL’ye kadar 
çıktı. Altının onsu da, uluslararası piyasalarda saat 
23.25 itibarıyla 1.662,72 dolardan işlem görüyor.

BIST 100 endeksi, haftaya 1.436,46 puan ve yüzde 
1,60 değer kazanımıyla 90.989,07 puandan başladı. 
Avrupa Borsalarındaki yüzde 4’lü seviyeleri takip 
eden endeks günü önceki kapanışa göre yüzde 2,81 
yükselişle 92.071,13 puandan tamamladı.

Merkez Bankası (TCMB), dün düzen-
lediği 13 Nisan vadeli repo ihalesi ile 
piyasaya 23 milyar 999 milyon 999 
bin lira verdi. İhaleye 48. 5 milyar 
liralık teklif geldi. İhalede en düşük, 
ortalama ve en yüksek basit faiz yüzde 
9.75 olurken, en düşük, ortalama ve 
en yüksek bileşik faiz ise yüzde 10.23 
seviyesinde gerçekleşti. 

9.3 MİLYARLIK TAHVİL
Koronavirüs etkilerini sınırlamak için 

tahvil alımlarını artıracağını açıklayan 
TCMB geçen hafta toplam 9.3 milyar 
TL ile rekor alım gerçekleştirdi. TCMB 
bir haftada daha önce bu miktarda bir 
alım gerçekleştirmemişti. TCMB’nin 
geçmiş bazı yılların tamamında bile 
geçen haftanın hızında olmamıştı.

TCMB 
piyasaya  

24 milyar  
lira verdi



Devrimci İşçi Sendikası (DİSK) 
Genel Başkanı Arzu Çerkezoğlu, 
hükümetin aldığı koronavirüs 
önlemlerinin işçi haklarını gözet-
mediğini, sınıfsal ve siyasal ayrım 
yapıldığını ifade etti. DİSK 
tarafından düzenlenen 
online basın toplantı-
sında konuşan Çerke-
zoğlu, Evet Covid-19 
dil, din, cinsiyet, 
milliyet ayırımı yapmı-
yor. Ancak Covid-19 ile 
mücadelede açık bir sınıf 
ayrımcılığı yaşanıyor.  İşçiler ölüme 
gönderilirken “evde kal” çağrıları 
yapılıyor” dedi.

İŞÇİLER KORUMASIZ
Çerkezoğlu, hükümetin salgın 

politikasında aldığı önlemlerin eksik 
olduğunu, özellikle inşaat sektörü 
başta olmak üzere birçok sektörde 
işçilerin salgına karşı korumasız 
bırakıldığı ve ayrımcılık yapıldığını 
söyledi. Hükümete salgınla mücade-
lede konusunda yaptıkları önerilerin 

dikkate alınmadığını ifade eden 
Çerkezoğlu, DİSK’in taleplerini 

şöyle sıraladı: “İşten çıkarma-
lar yasaklanmalı, zorunlu mal ve 

hizmet üretimi dışında ücretli izin 
uygulanmalı, tüm çalışanların gelir-
leri güvence altına alınmalı, işsizlik 
sigortası ödeneğinden yararlanma 
koşulları kolaylaştırılmalı, fatura ve 
kredi borçları ertelenmeli, en düşük 
emekli aylığı asgari ücret düzeyine  
yükseltilmeli.”

Çerkezoğlu172 üyenin karantinada 
olduğunu, 88 üyede Covid-19’un po-
zitif çıktığı, biri Genel-İş üyesi diğeri 
de Lastik-İş üyesi 2 çalışanın hayatı-
nı kaybettiği bilgisini verdi. 
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BURAK 
YAMAN

GIRIŞIM PENCERESI

Krizlerle geçen son on yılın girişimci-
ler için belki de en zor dönemi, Covid-19 
ile başladı. Böylece, bir girişim için za-
ten lunaparktaki hız trenine benzetilen 
inişli çıkışlı yaşamı, bir hayatta kalma 
mücadelesine dönüştü. Krizden sonra 
artık yeni bir normalde yaşayacağımızı 
ön görürsek, girişimler bu süreçte nasıl 
bir rol oynayacak ve kendi düzenlerinde 
neleri değiştirecek buna fazlaca kafa 
yormak gerek.

Yaşam alışkanlıklarının değiştiği bu 
yeni düzende günlük hayat, beslenme, 
çalışma, üretim, tüketim ve bunun gibi 
birçok alanda yeni bir yaşamın ortaya 
çıktığını öngörebiliriz. Bütünsel sağlıklı 
yaşam olarak da söz edilen bu noktada, 
girişimler ya mevcut ürün ve hizmet-
lerini hızlıca bu duruma göre revize 
edecek ya da yeni çözümler geliştirmeye 
çalışacaklar. Özellikle yaşam bilimleri, 
dijital sağlık, büyük veri, akıllı yaşam, 

e-ticaret, lojistik ve finansal teknolojiler 
alanındaki girişimler için hızlı büyüme 
ve ölçekleme gerçekleşecektir. Bununla 
birlikte turizm, eğlence, yeme-içme, 
geleneksel endüstriler ve üretim yoğun 
endüstrilerin de hayatta kalmak için 
eski normaldeki alışkanlıklarını değiş-
tirme ve geliştirme vakti gelecek.

Artık, inovasyon ve yeni çözümler 
üretmek, bir lüks değil ekonomilerin 
hayatta kalması için gereken temel 

aktivitelerden birisi olarak kabul edili-
yor. Bu nedenledir ki; artık girişimler ve 
onların yeni değerler üreten çözümleri, 
lafın gelişi olarak değil bir gereklilik 
olarak ekonomilerin ve insan yaşamının 
en önemli aktörleri arasında yer alıyor. 
Bütünsel bir sağlıklı yaşam için artık 
daha fazla insan odaklı yaşam alanla-
rına, iş yerlerine, araçlara, bankalara ve 
fabrikalara ihtiyacımız var. Bunu da ilk 
ve en hızlı gerçekleştirebilecek yapıla-

rın girişimler olduğunu öngörürsek; bu 
yapıların büyük şirketler, kâr amacı güt-
meyen kuruluşlar, kamu kurumları ve 
diğer aktörler tarafından daha da fazla 
desteklenmesine ihtiyacımız olacak. 

Sonuç olarak her ne kadar belirsiz 
olsa da bu yeni normali şekillendirmek 
özellikle girişimlerin desteklenmesi ile 
pek tabi mümkün. Ama bunun için dahi 
ilk önce evde kalmak şart. Sağlıkla 
kalın.

Eczacıbaşı Holding 
Inovasyon ve Girişimcilik Yöneticisi

“Yeni Normal”de Girişimciler

Emeklilere 
bayram 
ikramiyesi 
ödemeleri 
başlıyor

12 milyon emekliye verilen 1000 
liralık Ramazan Bayramı ikramiye-
sinde ödeme bugün başladı. Belir-
lenen ödeme takvimine göre şöyle: 
SSK’lılar 7-10 Nisan, Bağ-Kur’lular 
ve Emekli Sandığı Emeklileri de 11 
Nisan’da bayram ikramiyesi alacak. 
Buna göre ikramiyeler 4A (SSK) 
kapsamında olanlara tahsis numa-
rasının son rakamına göre normal-
de emekli aylığı aldıkları ödeme 
günü; 17, 18, 19 Nisan olanlar için 7 
Nisan, 20, 21, 22 Nisan olanlar için 
8 Nisan, 23, 24 Nisan olanlar için 9 
Nisan, 25, 26 Nisan olanlar için 10 
Nisan’da, 4B (Bağ-kur) ve (Emekli 
Sandığı) kapsamında olanlara ise 
11 Nisan’da aylık aldıkları Banka / 
PTT Şubelerine yatacak.

VakıfBank Genel Müdürü Abdi 
Serdar Üstünsalih, “Şu ana ka-
dar 65 bin müşterimizin 305 
milyon liralık kredi kartı borçla-
rını erteledik. 200 bin bireysel 
müşterimizin 11 milyar liralık 

kredi, kredi kartı taksitlerini 
erteledik” dedi. Üstünsalih ay-
rıca, “KOBİ, ticari ve kurumsal 
ölçekte 19 bin müşterimizin 14,5 
milyar lira tutarındaki kredisini 
öteledik” açıklamasını yaptı.

Koronaya dil, din, ırk 
farketmiyor, işveren 
sınıf ayrımı yapıyor

‘Gençleri ölüme gönderiyorlar’
20 yaş altı kişilere getirilen soka-

ğa çıkma yasağı kararı sonrası ya-
yınlanan ek genelgeye de değinen 
Çerkezoğlu, “Evet Covid-19 dil, din, 
cinsiyet, milliyet ayırımı yapmıyor. 
Ancak Covid-19 ile mücadelede açık 
bir sınıf ayrımcılığı yaşanıyor” dedi.  
İşçiler ölüme gönderilirken “evde kal” 
çağrıları yapılıyor. Diyen Çerkezoğlu 
şunları söyledi: “18-20 yaş arası çalı-
şanların bu yasaktan muaf oldukları, 
yani işe gidebilecekleri açıklandı. 20 
yaş altında toplam çalışan sayısı 1 

milyon 531 bindir. Bunların 720 bini 
17 yaş ve altı çalışan çocuk işçilerdir. 
Bunları dışındaki 811 bin genç işçi-
nin işe gitme mecburiyetinde bırakıl-
ması insafsızlıktır, vicdansızlıktır ve 
izansızlıktır. Oysa bu genç işçilere üç 
ay boyunca sağlanacak asgari ücret 
desteğinin toplamı 5,6 milyar TL’dir. 
Ülkeyi yönetenler 811 bin gence 5,6 
milyar TL ödemek yerine onları ölüme 
gönderiyorlar. Bu ülkenin, genç işçileri 
salgına karşı korumak için ayıracağı 
5-6 milyar lirası yok mu?” 

DİSK Genel 
Başkanı 
Çerkezoğlu, 
hükümetin 
işçi haklarını 
gözetmediğini, 
sınıfsal ve 
siyasal ayrım  
yapıldığını söyledi. 

Hazine ve Maliye 
Bakanı Berat Al-
bayrak, yaptığı bir 
açıklama hakkın-
da soru önergesi 
veren CHP Antalya 
Milletvekili Aydın 

Özer’e 13 ay sonra yanıt gönderdi. 
Bakan Albayrak’ın söz konusu açık-
laması Antalya’da 2019 Ocak ayı 
sonunda yaşanan şiddetli fırtına ve 
hortumdan hasar gören seralar ile 
oluşan zarar hakkındaydı. CHP’li 
Özer, Bakanın açıkladığı hasarlı 
sera miktarının Tarım İl Müdürlü-
ğünün verilerinden az olduğuna 
dikkat çekerek bilgilerin doğrulu-
ğunu sordu. Altında Bakan Albay-
rak’ın imzası olan yanıtta, “Soru 
önergesindeki hususlar T.C. Tarım 
ve Orman Bakanlığı uhdesindedir” 
ifadesi yer aldı. Verdiği önergeye 13 
ay sonra yanıt gelmesini ciddiyetsiz 
bulduğunu söyleyen CHP’li Özer, 
“Yanıt da kısa ve öz” diyerek ek-
ledi: “Antalya’da hortumdan zarar 
gören sera miktarı verilerine ilişkin 
açıklamasını sorduğumuz Bakan 
Albayrak, konu Tarım Bakanlığının 
uhdesinde, dedi!”

Vestel’de üretim yeniden başladı
Türkiye’nin önde gelen teknoloji şirketlerinden Vestel salgın nedeniyle 

durdurduğu üretime yeniden döndü. Vestel Elektronik Sanayi ve Ticaret AŞ 
ve Vestel Beyaz Eşya Sanayi ve Ticaret AŞ, koronavirüs salgınının etkilerini 
azaltmaya yönelik alınan önlemler çerçevesinde, çalışanların ve toplum sağ-
lığının korunması amacıyla, 30 Mart-5 Nisan tarihleri arasında geçici olarak 
ara verdiği üretim faaliyetlerine dün başladığını duyurdu.

CHP, hortum 
zararını sordu 
Hazine cevabı 
13 ayda verdi

Vakıfbank: 65 bin müşterimizin  
kredi kartı borcunu erteledik
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RÜŞTÜ 
REÇBER  
TABURCU 
EDILDI

Korona virüs testi pozitif çıkan 
ve hastanede tedavi gören eski 
milli kaleci Rüştü Reçber tabur-
cu edildi.

28 Mart'ta hastaneye kaldırılan 
eski milli kaleci Rüştü Reçber, 

tedavisinin 10. gününde taburcu 
oldu. Kariyerinde Fenerbahçe, 
Barcelona ve Beşiktaş formaları 
giyen Rüştü Reçber'in evde izo-
lasyon sürecine devam edeceği 
öğrenildi.

A Milli Futbol Takımı Teknik 
Direktörü Şenol Güneş, koronavi-
rüs salgını döneminin geçeceğini 
dile getirerek, bu dönemde akıllı 
ve sabırlı olmamız gerektiğini 
belirtti.

Şenol Güneş, Türkiye Futbol 
Federasyonu'nun (TFF) resmi 
internet sitesi üzerinden futbol ve 
spor kamuoyuna seslendi. Tüm 
Müslüman aleminin Berat Kandi-
li'ni tebrik eden Güneş, karantina-
da geçen günler ile ilgili de mesaj 
verdi.

Şenol Güneş'in açıklamaları şu 

şekilde:
"Küresel koronavirüs salgını 

hâlâ etkisini sürdürüyor. Her gün 
dünyada ve Türkiye'de binlerce 
yeni vaka görülüyor ve birçok in-
sanımız da maalesef hayatını kay-
bediyor. İyileşen hastalarımızın 
haberlerini alınca da yüreğimize 
su serpiliyor. Hiç şüphe yok ki şu 
anda tüm dünyada olduğu gibi ül-
kemizde de bir belirsizlik ortamı 
var ve bu illetle mücadele hepimi-
zin yaşamını olumsuz etkiliyor.

Bu hastalığın kriz oluşturacak 
kadar büyük bir bulaşma hızına 

sahip olması nedeniyle devleti-
miz, Bilim Kurulu'nun tavsiye 
kararlarını izleyerek bizlere ev-
lerimizde kalma çağrısı yaptı, 
uluslararası ve şehirlerarası seya-
hatlere kısıtlama getirdi, 20 yaş 
altı ve 60 yaş üstü yurttaşlarımız 
için sokağa çıkma yasağı koydu 
ve sair tedbirler aldı. Birçoğumuz 
eve kapandık ve bu sürece uyum 
sağlamaya çabaladık. Risk alma-
mak için yapılabilecek en doğru 
davranış buydu. Alınan tedbirle-
rin hepsi de toplum sağlığı için 
gerekliydi.”

ŞENOL GÜNEŞ: AKILLI VE SABIRLI OLMAMIZ GEREKİYOR

Trabzonspor'da yeni tip koronavi-
rüse (Kovid-19) karşı alınan tedbirler 
kapsamında kulüp tarafından hazırla-
nan videoyla taraftara ve vatandaşlara 
"Evde kal" çağrısında bulunularak, 
futbolculardan Doğan Erdoğan'ın ye-
mek yaptığı video paylaşıldı.

"Mutfak Pasları" başlığıyla ve "Evde 
kal" etiketiyle paylaşılan videoda, Er-
doğan kuşbaşı ve makarna hazırladı.

“YETENEĞİNİ YEMEKTE DE 
GÖSTER”

Daha önce kendisine mutfak pası 
atan Hüseyin Türkmen'in evde an-
nesinden yardım aldığını söyleyen 
Doğan Erdoğan, kendisinin ise tek 
başına yaptığı belirtti.

Doğan Erdoğan, yemeğin ardından 
mutfak pasını Uğurcan Çakır'a atarak, 
"Ben elimden geleni yapmaya çalış-
tım. Karnım doyacak. Şimdi Uğurcan 
Çakır, 'Sen dersin ben daha iyi yapa-
rım. Ben bu işte ustayım.' O zaman 
çıkar yaparsın. Ben pası Uğurcan Ça-
kır'a atıyorum. Kaledeki yeteneklerini 
yemekte de göstermesini istiyorum." 
ifadelerini kullandı.

TRABZONSPOR’DA 
MUTFAK PASLARI

İKİNCİ SOSA YOLDA

DİGİTÜRK’TEN  
YENİ PAKET

Trabzonspor, Velez Sarsfield forması 
giyen 23 yaşındaki Lucas Robertone’yi 
yakın takibe aldı.

Sezon sonunda mukavelesi sona ere-
cek olan kaptan Jose Sosa ile mukavele 
uzatacak olan Trabzonspor, adeta yeni 
bir Sosa buldu: Lucas Robertona. O da 
Arjantin’den. Kulübüyle bir yıl daha 
mukavelesi bulunan genç isim için 
scout ekibi de çok olumlu rapor verdi.

1.73 boyunda olan ve sağ ayağını 
raket gibi kullandığı belirtilen genç 
ismin en önemli özelliği ise duran top-
lardaki ustalığı. Bu özelliğinden dolayı 
da Lucas’a “Yeni Sosa” yakıştırması 
yapılıyor. Oyun zekâsına övgüler yağ-
dırılan Arjantinli ismin, önümüzdeki 
yıllar düşünülerek kadroya katılabile-
ceği ifade edildi.

Arda Turan, "Gelecek sene Ga-
latasaray'da oynayacak mıyım 
bilemiyorum. Başkanın ve hocanın 
sözlerinin üzerine bir şey diye-
mem. Beni çağırırlarsa giderim, 
çağırmazlarsa da tribün orada 
gider desteklerim. Bu her zaman 
böyleydi" dedi.

Arda Turan şöyle konuştu:
"Bugünlerde daha çok dinleni-

yorum, kitap okuyorum. Oğlumla 
vakit geçiriyorum. İnsan ister iste-
mez sıkılıyor ama bugünler sabır 
günleri. Galatasaray her zaman 
benim camiam. Orada olsam da 
olmasam da söylüyorum. Galatasa-
ray'a nasıl hizmet etmem gerekirse 
öyle ederim. Gerekirse tribünden 
gider desteklerim. Bunu Atletico 
Madrid'de de, her zaman söyledim. 
Gelecek sene Galatasaray'da oyna-
yacak mıyım bilemiyorum. Başka-
nın ve hocanın sözlerinin üzerine 
bir şey diyemem. Beni çağırırlarsa 
giderim, çağırmazlarsa da tribün 
orada gider desteklerim. Bu her 
zaman böyleydi."

ARDA TURAN:
GALATASARAY 

BENİ ÇAĞIRIRSA 
GİDERİM

Galatasaray'ın devre arasında 
kiralık olarak kadrosuna kattığı 
hücum oyuncusu Henry Onye-
kuru, instagram hesabından bir 
paylaşım yaptı.

22 yaşındaki Nijeryalı yıldız, 
paylaşımında "En kısa sürede bu 
sorunun üstesinden gelmemiz 
ve herkesin evinde güvenli ve 
sağlıklı olması için dua ediyo-
rum!" ifadelerini kullandı.

ONYEKURU:
HERKESE DUA 

EDİYORUM

TOLGA CİĞERCİ 
BERLİN YOLCUSU

Digiturk'ten yapılan açıklamada, 
Digiturk spor paketi üyeleri bugünden 
itibaren alt paket üzerinden fatura öde-
yebilecek. Üyeler böylece spor karşı-
laşmalarının ertelendiği bu dönemde, 
spor içeriği için yaptıkları ödemeyi iki 
ay boyunca dondurarak maddi yükle-
rini hafifletebilecek. Taahhütlerini iki 
ay uzatarak bu imkandan yararlanmak 
isteyen Digiturk üyelerinin müşteri 
hizmetlerini arayıp başvurması yeterli 
olacak.

Digiturk daha önce, ertelenen spor 
müsabakaları yeniden başlayana ka-
dar tüm dizi ve film kanallarını spor 
paketi üyelerinin ücretsiz erişimine aç-
mış, eğlence içeriklerine de daha fazla 
üyenin erişmesini sağlamıştı. Ayrıca 
beIN Connect'e yeni üye olan herkese 
tüm eğlence içeriklerini bir ay boyunca 
ücretsiz izleyebilme hakkı tanımıştı.

Fenerbahçe'de sezona iyi baş-
layan ancak ilerleyen haftalarda 
gösterdiği performansla gözden 
düşen Tolga Ciğerci'ye talip çıktı. 
28 yaşındaki futbolcuyu eski ku-
lübü Hertha Berlin istiyor.

Alman ekibi 28 yaşındaki yıldı-
zın menajeri ile ilk teması kurdu. 
Sarı Lacivertli yönetimin ne cevap 
vereceği ve nasıl bir karar alacağı 
da merak konusu oldu.

Tolga'nın sarı-lacivertli takımla 
devam edip etmeyeceği merak ko-
nusu olurken, 28 yaşındaki futbol-
cu bu sezon çıktığı 28 maçta 2 gol 
atarken 4 de asist yaptı.

Kara Kartal’daki sözleş-
meleri sezon sonunda bi-
tecek olan Gökhan Gönül 
ve Caner Erkin’i, Başak-
şehir başta olmak üzere 
birçok kulüp takibe aldı. 
Beşiktaş yönetiminin ise 

yıllık maaşları 2 milyon 
Euro’ya yaklaşan bu iki 
futbolcuyla yolları ayıra-
bileceği ifade edildi

Siyah-Beyazlılar’ın 4 
yıl önce kadrosuna kat-
tığı Gökhan Gönül ve 

Caner Erkin’in, sezon 
sonunda Beşiktaş’la 
kontratı sona eriyor.

Her iki futbolcu için 
çok sayıda kulübün me-
najerler vasıtasıyla te-
mas kurduğu bildirildi.

BEŞİKTAŞ’TA GÖKHAN GÖNÜL 
VE CANER ERKİN KRİZİ

Fenerbahçe’de duru-
mu yakından takip edilen 
oyunculardan biri de PSG 
forması giyen Eric Maxim 
Choupo-Moting...

Kamerun asıllı Alman 
futbolcunun normal-
de sezon sonunda söz-
leşmesi biterken 1 yıllık 
daha opsiyonu bulunu-
yor. Oyuncunun durumu-
nu yakından takip eden 
ve gelişmelere göre adım 
atmaya hazırlanan Fener-
bahçe'de hem forvet hem 
de golcü kanat olarak 
görev yapabilen oyuncu-
nun opsiyonunun kulla-
nılmaması halinde direkt 
olarak kapısı çalınacak. 
31 yaşındaki oyuncuyu 
PSG'den ayrılması halin-
de kadroya katmayı plan-
layan Fenerbahçe kur-
mayları hem menajeriyle 
hem de oyuncunun ken-
disiyle uzun zamandır gö-
rüşüyor.

FENERBAHÇE 
MOTİNG’İN 

PEŞİNDE

Fenerbahçe'nin 
54 yaşındaki Fran-
sız teknik direktör 
Laurent Blanc ile 
görüştüğü öne 
sürüldü.

2016'da PSG'deki 
görevini bıraktık-
tan sonra bir daha teknik 
direktörlük yapmayan 
Fransız teknik direktör 
için Fenerbahçe'nin doğru 
kulüp olduğu ifade edildi. 

İspanya'da yayın yapan 
Sport da Fenerbahçe'nin 
Fransız teknik adamla 
görüştüğünü yazdı.

Haberde, 4 yıldır takım 
çalıştırmayan Blanc'ın 
yeni bir maceraya hazır 
olduğu Fenerbahçe'nin de 
hedefleri olan bir takım 
olduğu belirtildi.

Blanc'ın yapı-
lan ilk görüşmede 
sarı-lacivertlilere 
'Evet' dediği belir-
tilirken, korono-
virüs salgını ne-
deniyle temaslara 
ara verildiğinin altı 

çizildi.
Öte yandan Sport gaze-

tesi, Fenerbahçe'nin yeni 
sportif direktörünün ise 
İspanyol Ariedo Braida 
olacağını öne sürdü.

Aynı haberde "Blanc ve 
Braida ile Fenerbahçe'de 
buluşacaklar" yorumu 
yapıldı.

73 yaşındaki Braida, 
1986'dan 2013'e kadar 
Milan'da çeşitli görevlerde 
bulundu. 2015-2019 arası-
nı ise Barcelona'da geçirdi.

Guardiola 
annesini 

koronadan 
kaybetti

FENERBAHÇE’DE 
BLANC BOMBASI

Manchester City, Pep Guardiola'nın 82 ya-
şındaki annesi Dolors Sala Carrio'nun korona-
virüs sebebiyle hayatını kaybettiğini açıkladı.
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KARANTİNASI DİZİ OLUYOR:  

Koronavirüs pandemi yüzün-
den birçok filmin vizyon tarihi 
değişti ya da ertelendi. Son olarak 
Wes Anderson’ın yeni filmi The 
French Dispatch’in de vizyon tari-
hinin değiştiği açıklandı.

Amerikan bağımsız sineması 
yönetmenlerinden Wes Ander-
son’ın Benicio Del Toro, Tilda 
Swinton, Bill Murray, Frances 
McDormand, Timothée Chalamet, 
Saoirse Ronan’ın aralarında oldu-
ğu isimleri bir araya getiren yeni 
filmi The French Dispatch, salgın 
nedeniyle ertelenen filmler arası-
na eklendi.

Vizyon tarihi 24 Temmuz 2020 
olan filmin yeni vizyon tarihi 16 
Ekim 2020 olarak açıklandı.

Yönetmen Çağan Irmak’ın Selim 
Bey’in Yolculuğu adlı yeni sinema 
filminin kadrosu netleşmeye başladı. 
Başrolü oynaması planlanan Haluk 
Bilginer, yerini Uğur Yücel’e bırak-
tı. Yücel, genç oyuncu Farah Zeynep 
Abdullah’la kamera karşısına geçecek. 
Issız Adam, Babam ve Oğlum, Dedemin 
İnsanları gibi filmlere imza atan yönet-
men Çağan Irmak’ın Selim Bey’in Yol-
culuğu adlı son projesinin kadrosunda 
değişiklik yapıldı. Filmde başrolü 
Haluk Bilginer’in oynayacağı açıklan-

mıştı, ancak usta oyuncu rolünü Uğur 
Yücel’e bıraktı. Bir baba-kız hikâyesini 
konu alan filmde Yücel’e genç oyuncu 
Farah Zeynep Abdullah eşlik edecek.

ÇEKİMLER TEMMUZDA 
Yapımcılığını Muzaffer Yıldırım’ın 

üstlendiği Selim Bey’in Yolculuğu 
filminin çekimlerine, koronavirüs 
salgınının atlatılıp hayatın normale 
dönmesi halinde temmuz ayında 
başlanması planlanıyor. Filmin ko-
nusu ise şimdilik gizli tutuluyor.

Anadolu Üniversitesi (AÜ), klasikleş-
miş edebiyat eserlerini dijital ortama 
aktarıp ücretsiz olarak okuyucularla 
paylaşıyor. Üniversiteden yapılan 
yazılı açıklamada, 150 yıllık süreci 
kapsayan Türk roman tarihi üzerine 
yürütülen çalışmalar kapsamında, 
eserlerin özgün hallerinin korunduğu 
ve ayrıntılı bir sözlük eşliğinde Latin 

harflerine aktarılmış olarak paylaşıldı-
ğı belirtildi. Üniversitenin resmi sosyal 
medya hesaplarından günlük paylaşı-
lacak eserlerin, tamamen ücretsiz indi-
rilebileceği belirtilen açıklamada, bu 
çalışmayla tarihsel ve kültürel belleğin 
en önemli taşıyıcısı olan edebiyat eser-
lerinin yeni nesillere aktarılmasının 
hedeflendiği ifade edildi.

Istanbul 
Bienali’nden 

her hafta 2 film

Koronavirüs salgını nedeniyle 
yeni filmler sinema salonlarından 
değil, dijital platformlardan göste-
riliyor. ABD’li oyuncu Will Smith 
de sosyal paylaşım platformu 
Snapchat ile bir iş birliği yaptı. 

Oyuncu kendi karantinasından 
görüntülerin yer alacağı 12 bö-
lümlük bir diziye başladı. Dizide, 
Smith’in karantinasını birlikte 
geçirdiği aile bireyleri ve Hollywo-
od’dan arkadaşları da yer alacak.

Cuma günü yayınlanan ilk bö-
lümde, Smith’in evinin garajında 
vakit geçirdiği görülüyor. Dizide, 
Will Smith’in aile bireyleriyle olan 
diyalogları ve karantina sürecini 
evde geçiren özel konukların dene-
yimleri de bulunacak.

Smith, son olarak Mike Lowrey 
karakterini canlandırdığı Bad Boys 
for Life ile izleyici karşısına çık-
mış, 425 milyon 514 bin dolar gişe 
başarısı elde etmişti.

WILL FROM HOME

TÜRK EDEBİYATI KLASİKLERİ 
DIJITAL ORTAMDA 

“Selim Bey’in 
Yolculuğu”nda 
değişiklik

Karantinada 3 dakikalık korku filmi
Shazam! filmiyle tanınan 

yönetmen David F. Sandberg, 
koronavirüs salgını nedeniyle 
evdeki karantina günlerinde 
boş oturmadı.

Sandberg, evindeki imkan-
larla Shadowed adında üç da-
kikalık bir korku filmi çekti. 
Filmde, yönetmenin oyuncu 
eşi Lotta Losten rol aldı.

Losten, Sandberg’in yönetti-
ği Shazam! filminin yanı sıra 
Lights Out (2013) kısa filmi 

ve Annabelle: Kötülüğün Do-
ğuşu (2017) adlı uzun metraj 
korku filminde de rol almıştı.

Sıfır bütçeli yeni filmde 
Sandberg evinde doğal ışık 
kullandı, karanlık köşeleri 
seçti. Filmde sessizlikler ani 
ses patlamalarıyla bölünüyor.

Ayrıca Losten’in karakteri, 
evde yalnız olmadığını fark 
ettiği için hem gerçek hem de 
hayali gölgelerle korkutulu-
yor.

Bir filme daha 
erteleme geldi

Yeni tip koronavirüs 
tedbirleri kapsamında 
İstanbul Kültür Sanat Vak-
fı (İKSV) tarafından dü-
zenlenen İstanbul Bienali 
bünyesinde her cuma kısa 
filmler sinemaseverlerle 
buluşacak.

İstanbul Bienali her haf-
ta iki filmi erişime açacak. 
Bienal’e katılan sanatçı-
larla işbirliği halinde her 
cuma gerçekleştirilecek 
programda, iki sanatçı 
filmi “bienal.iksv.org” 

adresinden 7 günlüğüne 
erişilebilir olacak.

DÜNYAYI ANLAMAK 
İÇİN 13 TEMEL KURAL 

Seçki kapsamında 
bu hafta Mısırlı sena-
rist ve yönetmen Basim 
Magdy’nin 2011 yapımı 
Dünyayı Anlamak İçin 13 
Temel Kural filmi ile Vol-
kan Aslan’ın 2017 tarihli 
Evim Evim Güzel Evim 
başlıklı video enstalasyo-
nu izlenime sunuluyor.


